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در این شماره می خوانید
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شماره 618 / 8 صفحه/ قیمت 2000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1000 تومان

در پی افزایش سه برابری ردصلاحیت ها نسبت به دور قبل مطرح شد

می کنند؟  چه  انتخابات  در  طلبان  اصلاح   
در گفتگوی صبح امروز با یک 

نویسنده و فیلم نامه نویس مطرح شد: 

سایه سنگین سیاست 
بر روح لطیف فرهنگ

مسیل های سیلابی مشهد
مشکل آبگرفتگی در 129 نقطه مشهد بر طرف شد
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از میان این گروه 92 نماینده ردصلاحیت شده، 42 نفر را اصلاح طلبان و اعضای فراکسیون 
امید تشکیل می دهند.به گزارش اعتماد، حمیده زرآبادی با اعلام این خبر  گفته: »آماری که 
در فراکسیون داریم از میان حدود 100 عضو فراکسیون، 17 نفر از نام نویسی خودداری کرده 
و 42 نفر نیز ردصلاحیت شــده اند.« با این حســاب در انتخابات پیش رو از میان نمایندگان 
فعلــی، 41 نفر تا اینجا جواز حضور در انتخابات را دریافت کرده اند.حال آنکه به عنوان نمونه 
و البته بنابر اعلام نصرالله پ ژمانفر، نماینده عضو جبهه پایداری مشــهد به »اعتماد« از میان 

اعضای این تشکیلات اصولگرا، ظاهرا تنها یک نفر ردصلاحیت شده است. همزمان درحالی 
که پس از ردصلاحیت اغلب چهره های شــاخص جریــان اصلاحات خبر آمد که محمدباقر 
قالیباف تاییدصلاحیت شــده، شنیده های دیگر از تاییدصلاحیت گسترده حدود هزاران نفری 
که پیرو فراخوان »مجلس نو« شهردار اسبق پایتخت اقدام به نام نویسی کرده بودند، حکایت 
دارد و این، آن چه باید انتظارش را بکشیم، انتخاباتی است، درون گروهی. رقابتی میان طیفی 

خاص از اصولگرایان با خود.

فقط یک کاندیدای 
جبهه پایداری رد 
صلاحیت شده

فعال سازی مکانیسم ماشه غیرعقلانی است
عضو هیات رئیســه کمیســیون حقوقی مجلس با بیان اینکه فعال ســازی مکانیسم 
ماشه ناشی از مشکلات سیاسی اروپا با ایران است، گفت: فعال سازی مکانیسم ماشه 
غیرعقلانی اســت، ایران به برجام پایبند بوده لذا اروپایی ها باید این مکانیسم را علیه 

آمریکایی ها فعال کنند.
جلیل رحیمی جهان آبادی در واکنش به فعال ســازی مکانیســم ماشــه از ســوی 
طرف های اروپایی برجام، گفت: بر اساس توافق برجام هر یک از اعضای گروه 5+1 
که اعلام کند یکی از طرف ها نقض مقررات کرده به درخواست حداقل یکی از اعضا 
مکانیسم ماشه فعال می شــود. لذا جلسه ای در سطح وزرای خارجه کشورهای عضو 

تشکیل می شود و موضوع را ظرف مدت پانزده روز بررسی می کنند.
نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: در 
صورتی کشــورهای عضو تخلف را احراز کنند اما نتوانند به نتیجه برسند یا موضوع 
را حل و فصل کنند، کمیته رفع اختلاف یا کمیته ســه نفره متشکل از کشور شاکی، 
کشور متخلف و یک کشور بی طرف تشکیل می دهند و به بررسی مسئله می پردازند. 
بررسی در این مرحله حدود یک ماهه زمان می برد.وی افزود: در نهایت اگر کشورها 
به حل مشکل نرسند و تخلف همچنان احراز و به مفهوم ایجاد مشکلاتی در اجرای 
برجام تلقی شــود، موضوع به شورای امنیت ارجاع می  شود و شورای امنیت بازگشت 
تحریم ها علیه ایران را به رأی می گذارد.رحیمی جهان آبادی معتقد اســت: اروپایی ها 
مکانیســمی را شــروع کردند تا از اهرم فشار علیه ایران اســتفاده کنند و در نهایت 
ایران به برجام بازگردد. اروپایی ها باید این مکانیســم ماشه را علیه آمریکایی ها فعال 
می کردند، آنها از برجام خارج شــدند و مفاد توافق را نادید گرفتند و به نوعی اساس 
برجــام را نادید گرفتند. ایران بــه تمامی تعهدات خود عمل کــرد و در واکنش به 
رفتــار اروپایی ها طبق توافــق تعهدات را کاهش داد.این نماینــده مردم در مجلس 
دهم تاکید کرد: اروپایی ها نباید انتظار داشــته باشند که ایران در مقابل خروج آمریکا 
از برجام و انفعال آنها ســکوت کند و هیچ حق و خواســته ای را پیگیری نکند. فعال 
ســازی مکانیسم ماشه اقدامی غیر عقلانی اســت زیرا قطعا موجب فروپاشی برجام 
می شود.وی افزود: تا زمانی که آمریکایی ها متعهد به اجرای برجام نباشند، اروپایی ها 
نمی توانند از ایران بخواهند که به مفاد برجام پایبند باشند زیرا آمریکایی ها روند نقض 
مقررات را شــروع کردند. در صورتی که کشورهای عضو در جریان حل اختلافات به 

نتیجه نرسند، موضوع به شورای امنیت ارجاع می شود.
رحیمــی جهان آبادی یادآور شــد: اروپایی ها از خود اختیار چندانــی ندارند و آمریکا 
صاحب اختیار آنها اســت. آنها اراده ای برای رفع مشــکلات برجام را ندارند. روسیه 
و چین بســته به تعاملات خودشــان با اروپایی ها در برابر این موضوع، موضع گیری 

خواهند کرد. به نظر می رسد که نمی توان به روس ها و چینی ها امیدوار بود.
رئیس کمیته بین الملل کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شــورای اسلامی تاکید 
کــرد: ایران باید از ظرفیت دیپلماتیک خــود به ویژه در ارتباط و رایزنی با روس ها و 
چینی ها استفاده کند و در طرح موضوع با قدرت ورود و موارد نقض آمریکا در برجام 
را تشــریح کند البته اروپایی ها مشــکل حقوقی با ایران ندارند و این رفتارها ناشی از 
مشــکلات سیاسی است. آنها عملا مســیری را می روند که پیش از آن آمریکایی ها 

رفته اند.

در پی افزایش سه برابری ردصلاحیت ها نسبت به دور قبل مطرح شد

 اصلاح طلبان در انتخابات چه می کنند؟ 
بدون شک روز یکشنبه 
روزی شگفتی اصلاح 
طلبان بود. بالاخره در 
این روز کار بررســی 
صلاحیــت داوطلبــان 
یازدهمین دوره انتخابات 
مجلس از سوی شورای 
نگهبان به پایان رســید 
و آنهــا از تاییــد یا عدم 
احــراز صلاحیــت خود 
براساس  شــدند.  باخبر 
اعلام سخنگوی شورای نگهبان، 247 نفر از 
نمایندگان فعلی مجلس برای انتخابات مجلس 
یازدهم داوطلب نمایندگی شده بودند که 90 
نفر آنها صلاحیتشان برای حضور در یازدهمین 
دوره انتخابات مجلس تایید نشده است. در این 
میان بیشترین رد صلاحیت ها به کاندیداهای 
جریــان اصلاح طلــب برمی گشــت. درواقع 
چهره های شــاخص این جریــان در مجلس 
اکثرشان از سوی شورای نگهبان رد صلاحیت 
شدند و از راهیابی به یازدهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی بازماندند. در انتخابات 
مجلس دهــم، از بین نمایندگان مجلس نهم 
تنها 37 نفر صلاحیتشــان بــرای حضور در 
انتخابات 94 تایید نشــد. بنابراین مقایسه این 
تعداد از نمایندگان رد صلاحیت شده از سوی 
هیات نظارت انتخابات با رد صلاحیت شدگان 
مجلس قبلی حکایت از افزایش نزدیک به سه 
برابری رد صلاحیت ها دارد و این درواقع برای 
جریان های سیاسی و البته در کل فضای کشور 
بی سابقه بوده اســت. حال با این حجم از رد 
صلاحیت ها باید دید اصلاح طلبان می خواهند 
چگونه در انتخابات شــرکت کنند؟ســال 92 
ائتلاف میــان اصلاح طلبــان و اصولگرایان 
موجب شد تا جریان اصلاحات یکپارچه و تمام 
قد برای پیروزی حســن روحانی پا به میدان 
بگذارند. تیر این ائتلاف که به هدف نشســت 

موجب شــد تا این راه در جریان انتخابات 94 
و مجلس دهم هم تکرار شــود؛ اتفاقا این بار 
هم نتیجه به کام این جریان تمام شد اما این 
ماجرا در مجلس دهم خیلی دوام نیاورد و کار 
دستشــان داد. درواقع نتایج ائتلاف آن چیزی 
نشــد که اصلاح طلبان انتظارش را داشــتند. 
چرا که آنهایی که دســت رفاقت و ائتلاف با 
اصلاح طلبان داده بودند پایشان که به مجلس 
رسید راهشان را جدا کردند. این امر باعث شد 
تا انتقــادات زیادی هم در داخل این جریان و 
هم از ســوی بدنه اجتماعی به اصلاح طلبان 
وارد شــود. حالا این جریان سیاسی در حالی 
قدم در میدان انتخابات گذاشــته است که نه 
تنها دچار ریزش پایگاه اجتماعی شــده است 
بلکه حتی کاندیداهای شاخص آن نتوانستند 
از فیلتر شورای نگهبان رد شوند. تا جایی که 
حتــی در برخی حوزه ها این جریان سیاســی 
نامزدی برای انتخابات مجلس یازدهم ندارد. 
بنابراین مشــخص نیســت که در این دوره 
رویکرد و اســتراتژی آنها در انتخابات چگونه 
خواهد بــود. رئیس ســتاد انتخابات مرکزی 
شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان 
دراین باره گفته است: لیست اصلاح طلبان به 
شکل ائتلافی بسته نخواهد شد و در چند روز 
آینده نسبت به اجرایی شدن سامانه رای سنجی 
اصلاح طلبان )ســرا( به تصمیم گیری نهایی 
خواهیم رسید.روز دوشنبه سیدحسن رسولی، 
در دومین جلسه این ستاد که با حضور دبیران 
کل احزاب اصلاح طلب برگزار شد، در بررسی 
و تحلیل نامزدهای رد یا تایید صلاحیت شده 
اصلاح طلب حوزه انتخابیه سراســر کشــور 
از ســوی هیات نظــارت هر اســتان، گفت: 
اطلاعات اولیــه دریافتی از گســتره کمی و 
کیفی رد صلاحیت نامزدها بی سابقه و بهت آور 
اســت. امیدوارم در مراحل بعدی رسیدگی با 
تجدیدنظر جدی شورای نگهبان امکان رقابتی 
شدن فضای انتخابات و بستن لیست برایمان 

فراهم شــود. رئیس ســتاد انتخابات مرکزی 
شــورای عالی جبهه اصلاح طلبــان افزود:  با 
اعلام نتایج رســیدگی و بررســی صلاحیت  
نامزدهای اصلاح طلب، به این نتیجه رسیدیم 
که برای انطباق نتایج بررســی و رسیدگی به 
صلاحیت کاندیداهای اصلاح طلب 207 حوزه 
انتخابیه کشــور با راهبرد تعیین شده مصوب 
شعسا، نیازمند تکمیل اطلاعات و تحلیل دقیق 
آن هستیم. رسولی درباره طرح سرا نیز تصریح 
کرد:  تاکید شــورای عالی جبهه اصلاح طلبان 
اجرای طرح سرا در انتخابات است و با توجه به 
اینکه مشکل حقوقی و فنی این طرح در حال 
برطرف شــدن است، در چند روز آینده نسبت 
به اجرایی شــدن آن به تصمیم گیری نهایی 
خواهیم رسید.با توجه به سخنان رسولی بعید 
به نظر می رســد که اصلاح طلبان با این تعداد 
کاندیدا بخواهند لیســتی معرفی کنند. درواقع 
شوکی که شورای نگهبان به این جریان وارد 
کرد باعث شده است که آنها همچنان نتوانند 
استراتژی انتخابات خود را بیان کنند. به گونه ای 

که عبدالرضا هاشم زایی، عضو فراکسیون امید 
مجلس دهم در نطق میان دستور خود در روز 
دوشنبه، با اشــاره به بررسی صلاحیت ها از 
سوی شورای نگهبان گفت:»من به شورای 
نگهبان تبریک می گویم و ســخنگوی این 
شــورا به عنــوان فتح الفتــوح در تلویزیون 
حاضر می شود و درباره بررسی صلاحیت ها 
صحبت می کند. بنــده از رهبری می خواهم 
یک دادگاه صالحه تشــکیل شود و این 90 
نفر به همراه ســخنگوی شورای نگهبان با 
هم محاکمه شــوند. وی افــزود: افرادی رد 
صلاحیت شــدند که برادر شهید هستند، به 
شهدا هم احترام نمی گذاریم؟ برادر شهید رد 
صلاحیت می شود. گرفتاری های مردم را با 
این مسائل دوچندان نکنیم. زمانی که قانون 
اساســی نوشته می شــد، خبرگان اول آن را 
می نوشــت، آنجا بحث بود که نظارت را به 
چه کسی بدهیم، از اعضای شورای نگهبان 
می خواهم آن مذاکــرات را بخوانند. ما این 
را به شــورای نگهبان دادیم که شش فقیه 

عادل آنجا هستند. امیدوارم شورای نگهبان 
همین امروز نظر خــود را برگرداند.«اما این 
همه ماجرا نیســت. قرار بود در شرایطی که 
اعتماد عمومی آســیب دیده و دچار ریزش 
شده اســت نهادهای تاثیرگذار به بهبود این 
وضعیت کمک کنند. در حوزه انتخابات انتظار 
می رفت نهادهایی که بررسی صلاحیت ها را 
برعهده دارند، ملایم تر دراین باره رفتار کنند و 
اجازه بدهند همه سلایق در انتخابات حضور 
داشــته باشند. اما روز یکشــنبه وقتی نتایج 
بررسی صلاحیت ها از سوی شورای نگهبان 
اعلام شد، درست عکس این امر اتفاق افتاد 
و همان طور که اشاره شد نسبت به سال 94 
رد صلاحیت ها سه برابر افزایش داشته است. 
حالا اگر این را کنار مسائل دیگر اجتماعی و 
معیشتی مردم بگذاریم می بینیم که قطعا در 
آینده انتخابات تاثیرگذار خواهد بود و سطح 
مشــارکت را کاهش خواهــد داد؛ امری که 
پیش از این بارها فعالان و نخبگان سیاسی 

درباره آن هشدار داده بودند.

نگاه

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شماره 139760306022000565 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم زهرا برزگر فرزند محمد به شماره شناسنامه 
8697 صادره از فریمان در یک باب ساختمان به مساحت 309 متر مربع پلاک 3630 فرعی از 276 اصلی واقع در بخش 13 خریداری 
از مالک رسمی بنیاد مستضعفان محرز  گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25
محمد رضا رجایی مقدم ـ رئیس ثبت اسناد و املاک فریمان

*******************************************
 511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 139860306012002315 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم فاطمه اکبری کسرینه فرزند محمد 
به شماره شناسنامه 63 صادره از کاشمر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 196/65 متر مربع از پلاک 60 فرعی از 3026 
اصلی واقع در بخش یک حومه کاشــمر به آدرس خیابان امام موسی صدر کوچه احسان پلاک 37 خریداری از مالک رسمی آقای/ 
خانم حسن حسن نژاد مغانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25
محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

*****************************************
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 139860306012000792 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم سید قاسم علوی قصوئی فرزند سید 
هاشم به شماره شناسنامه 235 صادره از کاشمر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 146/74 مترمربع از پلاک 1683 فرعی از 
58 اصلی واقع در بخش سه کاشمر به  آدرس خیابان قائم 30 پلاک 134 خریداری از مالک آقای/ خانم  غلامرضا، داریوش، فهیمه و 
فاطمه شهرت همگی فنائی شاه طاهری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25
محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

**********************************************
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 139860306012002028 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم مهین امینی فرزند غلامرضا به شماره 
شناســنامه 537 صادره از مشهد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 117/60 متر مربع از پلاک 2500 فرعی از 3027 اصلی 
واقع در بخش یک حومه کاشمر به آدرس خیابان شهاب ترشیز 20 خریداری از مالک رسمی آقای/ خانم مهیندخت حسینی فهیمی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25

محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 
********************************************

مفقودی
برگ سبز ماشین کامیون کشنده سیستم ولوو تیپ FH12 مدل 1382 به شماره پلاک 265 ع 53 ایران 42  شماره موتور 355808 

شماره شاسی YV2ACFD73T838135 مربوط به علی محمدپور تلخ آباد مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

511/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی .

برابــر رای شــماره 139860306012002007 و 139860306012002011 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم 
ابراهیم کوهگرد کریزی فرزند میرزاحسن به شماره شناسنامه 358 صادره از علی آباد کتول در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب 
ساختمان و جعفر کوهگرد کریزی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه  0890136971 صادره از کاشمر در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 238/50متر مربع از پلاک 5230 فرعی از 3026 اصلی واقع در بخش یک حومه کاشمر به آدرس خیابان 
بهبودی غربی 16 خریداری از مالک رسمی آقای/ خانم کلیه ورثه هادی جعفری متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25

محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر
*****************************************

 
511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شماره 139860306012002105 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم زهرا بیگی قلعه بالا فرزند غضنفر به شماره 
شناسنامه 17101 صادره از کاشمر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 73/85 متر مربع از پلاک 1054 فرعی از 58 اصلی 
واقع در بخش سه کاشمر به آدرس خیابان ایزدی 9 پلاک 123 خریداری از مالک رسمی آقای/ خانم  ورثه ابراهیم شکسته )حسین، 
فاطمه و معصومه شهرت همگی شکسته( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25

محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 
****************************************

511/9مفـقـودی 
برگ ســبز خودروســواری  پراید تیپ: جی ال ایکس ای مدل 1389 رنگ: مشکی- روغنی شــماره پلاک: ایران 36- 623 ل 37 
و به شــماره موتور: 3492960 و شماره شاســی: S1412289189427 به مالکیت: آقای امیررحیمی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میگردد. 
نیـشـابـور

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 139860306012002692 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم  حسن محمد زاده فرزند علی به شماره 
شناسنامه 32 صادره از کاشمر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 277/77 متر مربع از پلاک 4637 فرعی از 3027 اصلی 
واقع در بخش یک حومه کاشمر به آدرس حاشیه خیابان پروین اعتصامی خریداری از مالک رسمی  اداره اوقاف محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25

محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 
*******************************************

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شماره 139860306012002906 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/ خانم زهرا فلفلی فرزند نوراله به شماره شناسنامه 126 
صادره از کاشــمر  در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 31/85 متر مربع از پلاک 167 فرعی از 3026 اصلی واقع در بخش 
یک حومه کاشمر به آدرس حاشیه خیابان شهید نیازمند 16 خریداری از مالک رسمی آقای/ خانم  غلامرضا بهزاد محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/25

محمد محمد زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 
************************************************
511/10مـفـقـودی سند کمپانی

اینجانب امیر رحیمی مالک خودرو ســواری پراید  تیپ جی ال ایکس ای مدل: 1389 به شــماره شهربانی ایران 36 -623 ل 37 ، 
شــماره بدنه S1412289189427 ، و شماره موتور 3492960 به علت فقدان اسناد فروش تقاضای رونوشت المثنی اسناد مذکور را 
نموده ، لذا چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی مذکور دارد ظرف مدت 10 روز به دفتر مربوطه مراجعه فرمایئد. بدیهی است پس 

از انقضای مهلت مذبور طبق ظوابط مقرر اقدام خواهد شد.
نیـشـابـور
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هیچ مانعی در مسیر سرمایه گذاری 
مشروع قابل تحمل  نیست

امور  هماهنگی  معاون  
اســتانداری  اقتصادی 
گفت:  رضوی  خراسان 
در مسیر سرمایه گذاری 
خراسان  در  مشــروع 
مشــکل  هیچ  رضوی 
قابل  ما  برای  مانعی  و 

تحمل نیست.
به گزارش صبح امروز، 
در  رســولیان  علــی 

مراســم افتتاحیه بیست و یکمین نمایشــگاه بین المللی »لوازم خانگی« مشهد که با 
حضور مدیران نمایشــگاه های سراسر کشور در محل دائمی این نمایشگاه در مشهد 
برگزار شــد، اظهار کرد: خراسان رضوی با ســهم 60 درصدی از صادرات ایران به 
آسیای میانه محور صادرات کالا به کشورهای Cis  بوده و از اهمیت خاصی در این 

زمینه برخوردار است. 
وی عضویت ایران در اتحادیه اوراسیا را فرصت مغتنمی برای توسعه صادرات به این 
کشورها دانســت و افزود: خراسان رضوی به خاطر وجود مضجع شریف امام رضا)ع( 
در ســال پذیرای حدود 32 میلیون زائر اســت در این راســتا اهتمام کار آفرینان به 
تامین نیاز زائران و مجاوران حرم رضوی و بازار بزرگ کشــورهای همسایه ضروری 

به نظر می رسد. 
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خراســان رضوی عزم استان در حمایت 
از سرمایه گذاری را جدی دانســت و اعلام کرد: هیچ مانعی در مسیر سرمایه گذاری 

مشروع قابل تحمل نیست 
گفتنی اســت در این نمایشگاه  ، به میزان قابل توجهی لوازم خانگی ایرانی از سراسر 

کشور در معرض دید علاقه مندان قرار گرفته است.

مهلت ثبت نام در سامانه معیشتی تا 
۳۰ دی ماه تمدید شد

ســخنگوی ستاد شناســایی مشمولان بسته حمایت معیشــتی از تمدید مهلت ثبت 
درخواست در سامانه معیشتی برای سرپرســتان خانواری که در لیست یارانه بگیران 

نقدی نیستند؛ اما متقاضی دریافت بسته معیشتی هستند تا 30 دی خبر داد.
حســین میرزایی،سخنگوی ستاد شناسایی مشــمولان بسته حمایت معیشتی ضمن 
اعلام این خبر اظهار کرد: علاوه بر این از روز گذشته، افرادی که در آذرماه اعتراض 
خود را ثبت کرده بودند، می توانند وارد ســایت شده و نتیجه اعتراض خود را مشاهده 
کنند. این افراد نیز تا30 دی ماه مهلت مشــاهده نتیجه اعتراض و ثبت درخواســت 
بازبینی مجدد دارند.وی افزود: همچنین آن دســته از افرادی که درخواســت بازبینی 
داده بودند و قصد انصراف دارند، امکان لغو درخواست بازبینی تا آخر این ماه در سایت 

برایشان فراهم شده است.

صبح امروز وضعیت کالای گرمایشی را بررسی می کند:

 در عرضه مشکلی نداریم
روزهای زمستان 
که به شب های برفی 
آن  سرمای  می رسد، 
می شود  حس  بیشتر 
و به دنبال آن وســایل 
گرمایشــی پر فشــارتر 
می شوند. کشــور ما در 
ســاخت  و  تولید  زمینه 
گرمایشــی  محصولات 
مانند بخاری و شــوفاژ 
اما  توانمندی کافی دارد 
اقتصاد ضعیف زورش به صنعت می رســد و 
همــواره آن را تهدید می کند، همین طور که 
در سال گذشته شــنیدیم عرضه در کالای 
گرمایشــی شــوفاژ کاهش یافته است. در 
همین راستا به سراغ مسئول مربوطه رفتیم 
و از ایشــان شــرایط کالاهای گرمایشی را 

جویا شدیم. 
اتحادیه فروشــندگان و نصب  رئیس 
کنندگان شوفاژ و تهویه مطبوع در خصوص 
کاهش عرضه در ســال گذشــته گفت: در 
سال گذشــته میزان تولید بسیار کم بود به 
طوری که جوابگوی بازار نبود، اما از ابتدای 
ســال جاری شــرایط روبه بهبودی رفت و 
اکنــون نیز تمام کالاها بــه مقدار فراوان و 
 با قیمت مصــوب، در اختیار مصرف کننده 

وجود دارد.
به گزارش صبح امروز، شاهرخ فداکار 

در مصاحبه با خبرنگار این رسانه افزود: یکی 
از دلایل کاهش عرضه در ســال گذشــته 
افزایش قیمت دلار بود، دلیل دیگر آن عدم 
ترخیص کالا و نرسیدن آن به دست کارخانه 

دار بود ، در نتیجه تولیدی انجام نمی شد. 
وی ادامه داد: ایــن روند باعث ایجاد 
وقفه در روند عرضه کالا شد که این وقفه با 
آغاز فصل سرما همزمان شد، به همین دلیل 
کالایی که تولید می شــد جواب نیاز بازار را 
نمی داد، اما این وقفه بسیار سریع رفع شد و 

نیاز بازار تامین گردید. 
فداکار تصریح کرد: در آن زمان با ورود 
و نظارت تعزیرات، بازرگانی، ســازمان صدا 
وســیما و اتاق اصناف، از احتکار جلوگیری 
شــد و کالا با قیمت واقعی به دست مصرف 
کننده رسید و مشکل خاصی وجود نداشت، 
تنها مشــکل عدم فراوانــی کالا بود که به 

سرعت رفع شد.
خدمات کالاهای ایرانی مطلوب تراست

 وی ابراز کرد: بیشــتر لوازم مصرفی 
برای تولید کالاها ازجمله دیگ های چدنی 
آن ایرانی اســت ، در خصوص پکیج نیز هم 
ایرانی وجود دارد و هم خارجی ، اما خدمات 
پس از فروش پکیج های ایرانی بهتر است، 
تنها مشــکلی که وجــود دارد بحث تامین 
قطعات اســت زیرا برخی از این قطعات در 
ایران تولید نمی شــود و باید وارد شود؛ این 
واردات قطعــه در روند تولید گذشــته وقفه 

ایجاد کرده بود که اکنون این مشکلات رفع 
شده است. 

شــاهرخ فداکار با بیان اینکه رکود در 
بازار مسکن برای این صنف مشکلی ایجاد 
نکرده اســت، گفت: میزان فروش نسبت به 
سال گذشته کمی ضعیف تر شده است ،اما 
مشکل خاصی ایجاد نکرده است و ما فروش 

خود را داریم.
خرید از واحد های صنفی بدون مجوز 

ممنوع
 وی با تاکید بر اینکه مصرف کنندگان 

باید کالای مــورد نظر خود را از واحد های 
دارای مجوز تهیه کنند، تشریح کرد: کسانی 
که عضو اتحادیه هســتند و مجوز رسمی یا 
همان پروانه کسب دارند، می توانند کالای 
خود را  به مصرف کنندگان واقعی بفروشند، 
اما افرادی که مجوز ندارند هر لحظه ممکن 
اســت واحد صنفی آنان پلمپ شود ، نحوه 
پلمپ شــدن این واحد ها نیز به این صورت 
اســت که بازرســان اتحادیه بعد از بازدید 
میدانی، بــه واحد هایی که پروانه کســب 
ندارنــد طی در مرحله اخطــار می دهند که 

اخطــار اول 10 روزه و اخطار دوم 20روزه 
است که در نهایت متصدی آن واحد صنفی 
ظرف مدت 30 روز باید پروانه کسب خود را 
اخذ نماید، در غیر این صورت پلمپ خواهد 

شد .
ادعای اخذ رشوه صحت ندارد

 رئیس اتحادیه فروشــندگان و نصب 
کنندگان شــوفاژ و تهویــه مطبوع در پایان 
ســخنان خود وجود شــایعاتی مبنی بر اخذ 
رشوه از سوی  اتحادیه هیچ گاه چنین کاری 

انجام نمی دهند.
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معاون هماهنگی امورعمرانی اســتانداری خراســان رضوی از تصویب طرح های اشــتغال زا در 
شهرســتان مشهد و 3 شهرســتان دیگر توســط کارگروه امورزیربنایی، توسعه روستایی، 

عشــایری، شهری و آمایش سرزمین و محیط زیست اســتان خبر داد.به گزارش صبح 
امروز، احمــد یزدان پناه در خصوص نتایج برگزاری کارگروه مذکور اظهار کرد: در این 
جلســه گزارش ارائه شده به دبیرخانه شــورای عالی شهرسازی و معماری درباره تهیه 
و تدقیق گسل های شهر مشــهد در محدوده شهر، حاشیه 30کیلومتری  شهر و تعیین 

حرائم آن تائید شد. وی افزود: کارگروه امورزیربنایی، توسعه روستایی، عشایری، شهری 
و آمایش سرزمین و محیط زیست استان با طرح های احداث مجتمع ورزشی در شهرستان 

قوچان، واحد تولید کائولن در شهرســتان تربت حیدریه و گلخانه پرورش قارچ در شهرســتان 
بینالود موافقت کرد. گفتنی است در این جلسه، طرح هادی روستای »دوین« در حریم شهر مشهد 

که در2.17 هکتار و برای  564نفر تهیه شده است، نیز به تصویب کارگروه مذکور رسید. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت، گفت: در مقایســه با سال های گذشته میزان واردات برنج بسیار 
بیشتر است و مشکلی در تامین برنج مورد نیاز کشور وجود ندارد. 

به گــزارش صبح امروز،رضا رحمانــی در خصوص عدم تخصیــص ارز به برنج های 
وارداتی دپو شــده در گمرک، گفــت: وظیفه تخصیص ارز به کالاهــای وارداتی بر 
 عهده وزارت صنعت، معدن و تجارت نیســت و بانک مرکزی این وظیفه را بر عهده

 دارد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به اینکه مشکلی در خصوص ترخیص برنج های 

وارداتی وجود داشــت که خوشبختانه برطرف شده است، ادامه داد: در زمینه استاندارد نیز 
برنج های وارداتی مشکلاتی داشتند که باید برطرف می شد.

عضو کابیه دولت دوازدهم اضافه کرد: در مقایســه با سال های گذشته میزان واردات برنج بسیار 
بیشتر است و مشکلی در تامین برنج مورد نیاز کشور وجود ندارد.

مشکلی در تامین برنج کشور نداریمتصویب طرح های اشتغال زا در مشهد و۳شهرستان دیگر خراسان رضوی

 وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه زمان مشــخص برای واریز عیدی بازنشســته ها هرســال 
متفاوت است و تلاش می کنیم که بهمن ماه عیدی بازنشسته ها واریز شود، گفت: حدود 2 میلیون 500 

هزار نفر از افراد مجدد درخواست یارانه معیشتی دادند که به مرور درخواست آنها را رسیدگی می کنیم.
محمد شــریعتمداری، افزود: افزایش حقوق کارکنان دولت توســط آقای نوبخت رئیس سازمان برنامه و 
بودجه اعلام خواهد شــد. کمیته حقوق و دستمزد مشغول به کار است و تاکنون جلساتی را برگزار کرده 

است و تا پایان سال مشخص می شود که افزایش دستمزد کارگران برای سال آینده چقدر خواهد بود.
وی ادامه داد: زمان مشــخص برای واریز عیدی بازنشسته ها هرســال متفاوت است و تلاش می کنیم 
که بهمن ماه عیدی بازنشســته ها واریز شود.وزیر کار درباره بسته های معیشتی گفت: کمک معیشتی به 

بخش های از جامعه که دارای درآمد متوسط و پایین هستند از ویژگی های این دوره بود.
شــریعتمداری ادامه داد: براساس بودجه ای که مشخص شده است حتما در مورد پرداخت کمک معیشت 
دولت غربال گری انجام می شود به همین دلیل افراد زیادی درخواست رسیدگی برای دریافت بسته کمک 

معیشتی دارند که این درخواست ها بررسی می شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سامانه و سایتی را مشخص کردیم تا افراد درخواست خود را ارائه 
دهند و کمک معیشت دولت به حساب حدود 420 هزار خانوار واریز کردیم. وی خاطرنشان کرد: حدود 2 
میلیون 500 هزار نفر از افرادی که مجدد درخواست دادند که به مرور درخواست آنها را رسیدگی می کنیم 

و به این افراد اعلام می کنیم که مشمول دریافت بسته کمک معیشتی هستند یا خیر.

انجمــن خودروســازان گفت:  دبیر 
قیمت خودرو در شرایط فعلی کاهش 
پیــدا نمی کند و راه حل این اســت 
که قیمت گذاری دســتوری حذف و 

خودرو در حاشیه بازار فروخته شود.
احمد نعمت بخــش، درباره پرداخت 
تســهیلات به خودروســازان گفت: 
به  مصوبــه پرداخــت تســهیلات 
خودروسازان مربوط به 1 ماه گذشته 
شــورای پول و اعتبار بــود اما هنوز 
مبلغی پرداخت نشده است. قرار بود 

که به هر یک از خودروســازان تســهیلات داده شــود اما کار اساسی این اســت که قیمت ها درست شود. 
خودروســازان محصولات خود را با زیان می فروشــند و با پرداخت تســهیلات نیز مشکلات آن ها به عقب 
می افتد. در حال حاضر قیمت ها به صورت تحمیلی و دســتوری اســت و به خودروسازان گفته شده با همان 
قیمت های بهمن ماه محصولات خود را بفروشــند. وی ادامه داد: به عنوان مثال در مورد پراید گفته می شود 
که این خودرو با قیمت 37.5 میلیون تومان فروخته شود. سال گذشته سازمان حمایت از مصرف کنندگان در 
کمیته خودرو گفت که قیمت تمام شده پراید 39 میلیون تومان است. سودی نیز باید به کارخانه برسد که اگر 
آن را 5 درصد حســاب کنیم این قیمت به 41 میلیون تومان می رسد. با حساب ارزش افزوده، شماره گذاری، 
بیمه شــخص ثالث  سایر موراد خودروسازان باید این خودرو را با قیمت 46 الی 47 میلیون تومان بفروشند. 
به همین دلیل ســایپا در سال گذشته 7 الی 8 هزار میلیارد تومان زیان کرد. ایران خودرو نیز به همین نسبت 
زیان کرده اســت. نعمت بخش تاکید کرد: این روش قیمت گذاری صحیح نیست البته یک سری شروط برای 
جلوگیری از ورود دلالان به این زمینه گذاشــته شــد اما با وجود این شــرایط به خوبی پیش نرفت. صف و 
هجوم مردم به دلیل اختلاف قیمت کارخانه و بازار و پول های سرگردانی است که در بازار وجود دارد. قیمت 
پراید در بازار با کارخانه 15 میلیون تومان اختلاف دارد و بازار هم کشــش دارد. اجازه داده نمی شــود خودرو 
در حاشــیه بازار فروخته شود و به همین دلیل خودروسازان روز به روز زیان می کنند. دبیر انجمن خودروساز 
به روش مناســب فروش خودرو اشــاره کرد و گفت: خودروســازان از بحران بی پولی رنج می برند و آن ها به 
قطعه ســازان بدهکار هستند ضمن این که پول های گرفته شده از تسهیلات نیز به قطعه سازان داده می شود. 
اگر وام داده نشــود کارها به صورت کامل می خوابد و قطعه ســازان نیز تا حدی می توانند تحمل کنند. اما به 
طور کلی مشــکل باید از اساس حل شود و آن هم فروش خودرو در حاشیه بازار است. نعمت بخش در ادامه 
اظهار داشت: قیمت هر کالایی را عرضه و تقاضا تعیین می کند و خودروسازان تلاش می کنند تیراژ خودرو را 
افزایش دهند. تنها راه برای این که تقاضا کم شود این است که در زمان فروش خودرو و هنگامی که نوبت 
رســید هر چقدر حاشــیه بازار بود آن مبلغ را از خریدار بگیریم. در نتیجه تقاضا کم خواهد شد و قیمت بازار 
نیز پایین می آید و ســایت ها فروش خودرو نیز به سرعت تکمیل ظرفیت نمی شود. وی در پایان اظهار کرد: 
با وجود اختلاف قیمت بازار و کارخانه، هجوم دلالان برای خرید خودرو قطع و قیمت آن ارزان نمی شود. تا 

زمانی که شرایط فروش به همین صورت باشد قیمت خودروها تکان نمی خورد.
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آسوده سفر کنیدخبرخبر
سـفر کردن یکـی از تفریحات مـورد علاقه 
همـه مـردم در تمامـی اقشـار جامعه اسـت 
و بـه همیـن دلیـل انتخـاب مکان مناسـب 
و وسـیله سـفر و در نهایـت انتخـاب یـک 
ویـژه ای  اهمیـت  از  مسـافرتی   آژانـس 

برخـوردار اسـت.
یـک شـرکت خدماتـی مسـافرتی مطمئـن 
کـه در هـر دو زمینـه تورهـای داخلـی و 
خارجـی به مسـافرین خود خدمـات مطلوب 

ارائـه دهـد و بتوانـد ضمن معرفـی مکان های گردشـگری مختلف در داخـل و خارج 
از کشـور، امـکان سـفری آسـوده را فراهـم کنـد. در همیـن راسـتا بـه گفت وگـو بـا 
مدیریـت شـرکت خدمـات مسـافرتی و جهانگـردی شـاپرک پرداختیـم کـه رضایت 

مشـتریان ایشـان نشـان از موفقیـت ایـن مجموعـه دارد.
 در همین راستا به گفت وگو با مدیریت یک شرکت خدمات مسافرتی پرداختیم.

آقای سرابندی لطفا بیوگرافی خود و مجموعه را بیان بفرمایید.
عبدالله سـرابندی متولد سـال 1347 در اسـتان سیسـتان بلوچسـتان هسـتم که بیش 
از 15 سـال اسـت کـه در زمینـه خدمـات گردشـگری مشـغول بـه فعالیـت هسـتم. 
شـرکت شـاپرک دارای کلیـه خدمـات گردشـگری اعـم از فـروش تورهـای داخلـی 
و خارجـی، خدمـات سـیاحتی و زیارتـی، قطـار و فـروش بلیـط داخلـی، اخذ ویـزا و.. 

می باشـد.
خدماتـی که در شـرکت شـاپرک بـرای مسـافرین تورهـای داخلـی و خارجی 

چیسـت؟ می شـود،  ارائه 
بـا توجه به شـرایط اقتصادی کشـور، ایـن مجموعه ترجیـح می دهد بیشـتر در زمینه 
تورهـای داخلـی فعالیـت نمایـد، ضمـن اینکه بـرای کلیـه تورهای داخلـی و خارجی 

تسـهیلات پرداخـت اقسـاطی را جهـت رفاه حال مسـافران در نظر گرفته اسـت.
چه پیشنهادی درمورد تورهای داخلی و خارجی دارید؟

 شناسـایی مکان های گردشـگری داخلی کشـور و شناسـاندن آن به مسـافرین، ارائه 
نرخ مناسـب، تسـهیلات پرداخت اقساطی.

در راستای سهولت دریافت خدمات مسافرتی چه ایده ای درنظر گرفته اید؟
ایـن شـرکت اقـدام بـه راه اندازی سـایت فـروش آنلایـن در زمینـه ارائـه خدامت به 

صـورت آنلایـن و در شـبکه های اجتماعـی کرده اسـت.
آدرس: میدان احمدآباد، بولوار کلاهدوز، تقاطع سلمان فارسی.
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مراســم یادبود جانباختگان فرهیخته جامعه پزشــکی در ســانحه سقوط 
هواپیمایی اوکراینی روز سه شــنبه به میزبانی سازمان نظام پزشکی مشهد 
برگزار شــد.در این مراســم دکتر علی بیرجندی نژاد رییس سازمان نظام 
پزشکی مشهد و اعضای هیات مدیره این نهاد به اتفاق جمعی از پزشکان 
و دیگر اعضای این سازمان حضور داشتند.این مراسم با ذکر صلوات، قرائت 
قرآن و روضه خوانی در رثای جانباختگان در فضایی آکنده از حزن و اندوه 
برگزار شــد.در فراخوان این مراســم آمده بود: کبوترانی که آماده پرواز به 

آشــیانی دیگر بودند ناباورانه و دردمندانه به خانه جاویدان خود پرکشیدند، 
نخبگانی که عزیز میهن بودند در روزی تلخ خاکسترشــان بر وطن پاشیده 

شد و ما مانده ایم و خاکستری که بر رویمان و بر قلبمان نشسته است. 
هم اکنون 15 هزار نفر شــامل گروه های مختلف پزشــکی نظیر پزشک، 
دندانپزشــک، داروســاز و ماما عضو ســازمان نظام پزشــکی مشــهد و 
شهرســتان های تابعه هستند که 50 درصد از این تعداد را پزشکان تشکیل 

می دهند.

برگزاری مراسم یادبود 
جانباختگان جامعه 
پزشکی هواپیمای 
اوکراینی

بررسی علل بلوغ زود رس جنسی:

اهمیت بازی در بلوغ
معنــی  بــه  بلــوغ 
نوجوانــی، بــزرگ 
شــدن، رشد کردن 
و رسیدن به تکامل 
جنســی اســت. بلوغ 
زمانــی را در زندگــی 
توصیــف می  کنــد که 
بــدن از نظر جنســی 
تکامل پیــدا می  کند و 
فعال  تناسلی  اندام  های 
با  اتفاق  این  می  شوند. 
و  تستوسترون  جنسی  هورمون های  ترشح 
استروژن در بدن روی می  دهد. بلوغ زمانی 
اســت که احساســات و بدن شما از حالت 
بچگانه به حالت بزرگســالی تغییر می کند. 
این تغییرات به دلیل ترشــح هورمون  های 
جنســی توســط تخمدان  ها در دخترها و 
بیضه  ها در پسرها اتفاق می  افتد. دوران بلوغ 
چه از لحاظ جسمی و چه از لحاظ احساسی 
پرتنش  ترین زمان زندگی هر فرد محسوب 
می شود. تغییرات روانی و چالش  های زمان 
بلوغ در صورت پایــان نیافتن آن در زمان 
طبیعی، مشکلات زیادی را در زندگی فرد 

به وجود می آورند.
 حال این در صورتی اســت که امروزه این 
بلوغ در دوران کودکــی و قبل از نوجوانی 

اتفاق می افتد.
یک جامعه شناس می گوید: همه انسانها در 
مراحل رشــد و در ســنین مختلف به بلوغ 
های گوناگون می رســند و تا مادامی که 
رشد و بلوغ در هر مرحله در چارچوب زمانی 
بهنجار اتفاق بیفتد، جای نگرانی نیســت، 
امــا اگر در ابعاد مختلف بلوغ شــامل بلوغ 
فکری، بلوغ جســمی و بلوغ جنسی، تاخیر 
و یا شتابی صورت گیرد، باید مورد توجه و 

بررسی قرار گیرد.
امروز« طاهره  به گزارش روزنامه«صبــح 

جعفری در مصاحبه با خبرنگار این رســانه 
می افزایــد: گاهی پیش آمــده با کودکی 
مواجه شده ایم که جملات و عبارات بسیار 
پخته تر از ســن خود میزند و ممکن است 
در نگاه ما زیاد جالب نباشــد و یا برعکس 
فردی در بزرگســالی قادر به تحلیل های 
ســاده از مطالــب نبوده و باعــث تعجب 

همگان میشود. 
بلوغ زودرس جنسی

وی تصریــح می کند: یکــی از مهمترین 
ناهنجاریهای بلوغی، عبارت اســت از بلوغ 
زودرس جنســی کودکان، در این وضعیت 
کــودکان زودتــر از زمان طبیعــی درگیر 
برطرف کــردن نیازهای جنســی و یا به 
عبارت دیگر تحریکات جنســی می شوند. 
آنچه در این نوشــته تصمیم دارم به عنوان 
عوامل بلوغ زودرس بیان کنم، شاید به نظر 

غیر معمول بیاید.
 جعفری ابراز می کند: قابل ذکر اینکه گاهی 
مواقع ما از ســمت و ســویی دچار آسیب 
میشویم که حتی تصورش را هم نمیکردیم. 
مثلا ما انتظار داریم، تصاویر جنسی در فیلم 
و عکس و یا تصاویر واقعی تحریک کننده 

کودکان در این امر باشد و از مسائل پیش 
پا افتاده دیگر غافل میشــویم، در حالیکه 
میتوانســتیم با اندک توجهی به اطرافمان 
از بروز بســیاری از مسائل جلوگیری کنیم.

سعی کنیم بعنوان والدین آگاه به این نقاط 
کور توجه بیشــتری داشــته باشیمجعفری 
توضیح می دهد: در مهمانی ها به هیچ وجه 
کودکان با جنس هــای مخالف را به اتاق 
های دور از چشــم گسیل نکنیم تا بتوانیم 
راحت به مهمانی و امور خودمان برســیم.

وی تاکید می کند: دقت کنیم کودکان اگر 
در فضای جداگانه ای در حال بازی هستند 
به آنها سر بزنیم و با آنها هم بازی شویم. 

این جامعه شناس ابراز می کند: سعی کنیم 
پیشانی و یا سر و موی کودکان را ببوسیم 
و از رفتارهای تحریک آمیز در ابراز محبت 

دوری کنیم. 
مراقبت های تخت خوابی

وی می گوید: ســعی کنیم کودکان قبل از 
خــواب، مدت طولانی در رختخواب بســر 

نبرند و با خواندن قصه یا کتاب برایشــان 
آنهــا را تا به خواب رفتــن همراهی کنیم. 
البته تنظیم ســاعت خواب کودکان بسیار 
اهمیت دارد و کودکان شب زنده دار بیشتر 

احتمال بلوغ زودرس دارند. 
با آگاهی و دانش کافی امر تربیت و پرورش 

کودکان بسیار آسان تر از حد تصور است.
بلوغ زودرس چیست؟

بلــوغ معمولا در دختران بین ســنین 8 تا 
13 ســال و در پســرها بین سنین 9 تا 14 
سال آغاز می شــود. پزشکان بلوغ زودرس 
را زمانی تشــخیص می دهند که به دلایلی 
نامعلوم، این روند طبیعی زودتر آغاز شود و با 
رشد استخوان و جهش رشدی همراه باشد.
بلوغ زودرس در دخترانی که قبل از سن 7 
سالگی و پسرانی که قبل از سن 9 سالگی 
نشــانه های مهم بلوغ در آنها دیده شــود، 
تشــخیص داده می شود. تقریبا 1 کودک از 
میــان 5 هزار کودک به بلوغ زودرس دچار 
زودرس  زودرس،بلوغ  بلوغ  می شــود.انواع 

مرکــزی و بلــوغ زودرس محیطی.بلــوغ 
زودرس مرکزی شــایع تر از بلوغ زودرس 
محیطی است. این روند برای بلوغ طبیعی 
نیز یکسان اســت اما زودتر از موعد اتفاق 
می افتد. غده ی هیپوفیــز هورمونی به نام 
گونادوتروپین تولیــد می کند. این هورمون  
باعث تحریک بیضه ها و تخمدان ها می شود 
تا هورمون های دیگر یعنی تستوسترون یا 
اســتروژن تولید شــود. اینها هورمون های 
جنسی هستند که باعث تغییرات جنسی در 
دوران بلوغ )مانند رشد سینه ها در دختران( 
می شــوند.بلوغ زودرس محیطــی یا بلوغ 
زودرس کاذب، شــرایط متفاوتی دارد. این 
نوع بلوغ زودرس به نــدرت اتفاق می افتد. 
هورمون های استروژن و تستوسترون باعث 
بروز علائم بلوغ می شوند، اما مغز و غده ی 
هیپوفیــز درگیر نمی شــوند. بلوغ زودرس 
محیطــی معمــولا در اثــر اختلالاتی در 
تخمدان ها، بیضه ها، غدد آدرنال یا غده ی 

تیروئید بسیار کم کار ایجاد می شود.

اعمال خیارات در معاملات
قسمت اول

سیدمحمدمهدی گرجی نیا
وکیل پایه یک دادگستری

ــی  ــات حقوقـ ــن موضوعـ ــث برانگیزتریـ ــی از بحـ یکـ
مطـــرح در تجـــارت الکترونیـــک ، اعمـــال خیـــارات 

در معامـــلات و بطـــور اخـــص بیـــع الکترونیـــک 
ـــارات  ـــث خی ـــه مبح ـــودی ک ـــا وج ـــه ب ـــت. البت اس
در قانـــون مدنـــی مـــا جایـــگاه ویـــژه ای را بـــه 
خـــود اختصـــاص داده ولـــی در قانـــون تجـــارت 

ـــورد  ـــن م ـــیاری در ای ـــلاء بس ـــوز خ ـــک هن الکترونی
وجـــود دارد.

تعریف واژه خیار در حقوق
ـــار«  ـــه شـــرح  واژه«خی ـــدا ب ـــن مبحـــث ، لازم اســـت کـــه ابت ـــه ای ـــرای ورود ب ب
بپردازیـــم و آن را در اصطـــلاح فقهـــی حقوقـــی اش نیـــز مـــورد بررســـی 

ـــم: ـــرار دهی ـــی ق اجمال
ـــردن  ـــره ب ـــه به ـــه نتیج ـــت ک ـــار« اس ـــرای »اختی ـــدر ب ـــم مص ـــار« اس »خی
ـــد  ـــه خواه ـــای معامل ـــا ابق ـــم زدن ی ـــرای بره ـــار ب ـــاد خی ـــع ایج از آن در واق
ـــق  ـــه طب ـــت ک ـــرع اس ـــه و ش ـــون ، فق ـــر از قان ـــق ، جلوت ـــن ح ـــد ای ـــود. موی ب
ـــر  ـــه ذک ـــد لازم را دارد. لازم ب ـــاختن عق ـــل س ـــکان منح ـــار ام ـــب خی آن صاح
ـــه  ـــت ک ـــی نیس ـــن معن ـــه ای ـــه ، ب ـــار در معامل ـــود خی ـــم وج ـــه بدانی ـــت ک اس
ـــی  ـــلاح فقه ـــخ در اصط ـــه فس ـــد ک ـــه نمان ـــود. ناگفت ـــل میش ـــد باط کل عق
ـــد  ـــا هرچن ـــت. در اینج ـــابق اس ـــت س ـــه حال ـــتن ب ـــد و  برگش ـــم زدن عق بره
مجـــال بـــرای پرداختـــن تمـــام و کمـــال بـــه ایـــن موضـــوع بـــه قـــدر 
ـــارات  ـــدادی ازخی ـــه تع ـــه ، ب ـــدر حوصل ـــه ق ـــا ب ـــیم ت ـــت ، میکوش ـــی نیس کاف
ـــون و در دو  ـــه و قان ـــر فق ـــک از منظ ـــارت الکترونی ـــوزه تج ـــر در ح پرکاربردت
ـــه  ـــوق، پرداخت ـــان حق ـــک فنج ـــای زوج ی ـــان روزه ـــه مخاطب ـــی ب ـــه پیاپ مقال

ـــم. ـــم کنی و تقدی
خیار مجلس

-خیـــار مجلـــس : مـــاده 397 قانـــون مدنـــی ، خیـــار مجلـــس را چنیـــن 
تعریـــف میکنـــد : هـــر یـــک از متبایعیـــن بعـــد از عقـــد فـــی  المجلـــس و 

ــار فســـخ معاملـــه را دارنـــد. ــادام کـــه متفـــرق نشـــده اند اختیـ مـ
آنچـــه کـــه مبنـــای اختـــلاف نظرهـــای موجـــود در زمینـــه تحقـــق ایـــن تعریـــف 
ـــت  ـــده اس ـــی ، ش ـــی صوت ـــا حت ـــی ی ـــادلات الکترونیک ـــس در مب از خیارمجل
ـــداران در  ـــون م ـــد قان ـــه ش ـــه گفت ـــور ک ـــت. همانط ـــس« اس ـــوم »مجل مفه
ایـــن رابطـــه دارای نظـــر واحـــدی نیســـتند، بخصـــوص در دیـــدگاه ســـنتی 
حقـــوق ایـــران ، رای غالـــب بـــر ایـــن مـــلاک تکیـــه دارد کـــه حضـــور 
ـــس  ـــوم »مجل ـــده مفه ـــه تشـــکیل دهن ـــنده اســـت ک ـــدار و فروش ـــی خری فیزیک
» خواهـــد بـــود. در واقـــع زمانـــی عقـــد در مجلـــس محقـــق میشـــود کـــه 
ـــوند. ـــه ش ـــر ارائ ـــه یکدیگ ـــی ب ـــی و مکان ـــد زمان ـــک بع ـــول در ی ـــاب و قب ایج
ـــع  ـــلاس مجم ـــاد اج ـــی از مف ـــه یک ـــاره ب ـــث اش ـــدای بح ـــن ابت ـــاید در همی ش
ـــق  ـــارت از طری ـــا تج ـــاط ب ـــم -52/3/6( در ارتب ـــره شش ـــلامی )کنگ ـــه اس فق

ـــد : ـــف نباش ـــی از لط ـــری ، خال ـــا تصوی ـــی ی ـــم از صوت ـــی اع ـــائل ارتباط وس
ـــای  ـــکان ه ـــا در م ـــد ام ـــان واح ـــک زم ـــر، در ی ـــن دونف ـــد بی ـــه عق ـــی ک »زمان
ـــورت  ـــن ص ـــود ، در ای ـــام ش ـــیم انج ـــی س ـــا ب ـــن ی ـــق تلف ـــم از طری دور از ه
ـــی  ـــاب م ـــه حس ـــر ب ـــر حاض ـــن دو نف ـــد بی ـــه ی عق ـــا ، از جمل ـــن آنه ـــد بی عق

ـــد » آی
ـــن  ـــارت بی ـــوان تج ـــه عن ـــن ب ـــق تلف ـــارت از طری ـــور ، تج ـــه مذک در مصوب
ـــق  ـــارت از طری ـــی تج ـــق اول ـــه طری ـــس ب ـــده ، پ ـــته ش ـــر دانس ـــرد حاض دو ف

ـــت. ـــد داش ـــم را خواه ـــن حک ـــز همی ـــک نی ـــایل الکترونی وس
ـــذارد  ـــر میگ ـــن نظ ـــر همی ـــه ب ـــز صح ـــک نی ـــارت الکترونی ـــون تج ـــروزه قان ام
امـــا همچنـــان بـــا وجـــود ســـکوت در قبـــال موضوعـــات زیـــادی از ایـــن 

ـــت. ـــز اس ـــلاف برانگی ـــگ و اخت ـــم و گن ـــث ، مبه مبح
عقود الکترونیک

ـــار  ـــال خی ـــکان اعم ـــاب ام ـــان را درب ـــان و مخالف ـــتدلال موافق ـــه اس در ادام
مجلـــس در معامـــلات الکترونیـــک ، اجمـــالًا بیـــان میکنیـــم:

ـــی  ـــه صـــورت لحظـــه ای و ب ـــه ب ـــک ک ـــود الکترونی ـــته عق ـــده ای در آن دس ع
ـــه  ـــه نحـــوی ک ـــس ، ب ـــو کنفران ـــا ویدئ ـــت ی ـــل چ ـــد میشـــود ، مث ـــگ منعق درن
ـــد ، همچـــون  ـــرف بزن ـــر، ح ـــرف دیگ ـــه ط ـــدون قطـــع مکالم ـــد ب ـــک بتوان هری
احـــکام معامـــلات تلفنـــی ، خیـــار مجلـــس را جـــاری میداننـــد. بخصـــوص 
ـــد  ـــان واح ـــک زم ـــه در ی ـــرف معامل ـــه دو ط ـــس ک ـــو کنفران ـــاط ویدئ در ارتب
شـــرایط ایجـــاب و قبـــول را بـــه نظـــر یکدیگـــر میرســـانند و اطلاعـــات و 
ـــود. در  ـــال میش ـــل ارس ـــرف مقاب ـــه ط ـــه ای ب ـــه وقف ـــدون هرگون ـــا ب داده ه
ـــی در  ـــه حضـــور فیزیک ـــتند ، اگرچ ـــن هس ـــن آنلای ـــه طرفی ـــرایطی ک ـــن ش چنی
ـــده  ـــاد ش ـــی ایج ـــاط ذهن ـــود ارتب ـــا وج ـــا ب ـــود ام ـــر نمیش ـــد ، میس ـــس واح مجل
ـــده  ـــول ش ـــاب  وقب ـــل ایج ـــی کام ـــه توال ـــر ب ـــه منج ـــی ک ـــرعت ارتباط و س
ـــا  ـــس ی ـــو کنفران ـــق ویدئ ـــک از طری ـــلات الکترونی ـــس ، در معام ـــار مجل ، خی

ـــود. ـــه میش ـــت پذیرفت چ
امـــا دســـته ای از فقهـــا و حقوقدانـــان معتقدنـــد کـــه اگـــر عقـــد بیـــع در 
ــد  ــاد نخواهـ ــود ، خیارمجلـــس ،ایجـ ــع شـ ــت ، واقـ ــا چـ ــن یـ ــب تلفـ قالـ
ـــت و  ـــد اس ـــزوم عق ـــده در ل ـــتثنا ش ـــور اس ـــس از ام ـــار مجل ـــرا خی ـــد ، زی ش
ـــوام  ـــظ و ق ـــرورت حف ـــزوم و ض ـــه الل ـــظ اصال ـــر حف ـــودن آن بخاط ـــدود نم مح
ـــاص داده  ـــع اختص ـــد بی ـــب عق ـــه روش غال ـــه ب ـــد ک ـــاب میکن ـــلات ایج معام
ـــاط  ـــود ارتب ـــه وج ـــد ک ـــه میگیرن ـــس نتیج ـــان/ج10/ش 32( پ ـــود. )کاتوزی ش
ـــد  ـــس نخواه ـــور در مجل ـــه حض ـــه منزل ـــری ب ـــی تصوی ـــی و حت ـــری و تلفن فک

ـــود. ب
خیار حیوان

ـــه  ـــی نهفت ـــوان عیب ـــکان دارد درحی ـــه ام ـــل ک ـــن دلی ـــه ای ـــوان: ب ـــار حی -خی
ـــوان  ـــخیص حی ـــه تش ـــوص اینک ـــز داد ، و بخص ـــوان آن را تمیی ـــه نت ـــد ک باش
ســـالم بـــرای مـــردم عـــادی امـــری ســـخت و گاهـــاً غیرممکـــن اســـت ، 
ـــخ  ـــرای فس ـــدار ب ـــه خری ـــت ب ـــه روز مهل ـــی ،س ـــون مدن ـــاده 398 قان ـــق م طب

ـــت. ـــده اس ـــع ، داده ش ـــد بی عق
در قانـــون تجـــارت الکترونیـــک بـــه ایـــن خیـــار هـــم اشـــاره ای نشـــده 
اســـت و مـــا نـــه تنهـــا بـــرای تحقـــق خیـــار حیـــوان بلکـــه در هرجـــای 
ــک ، از  ــارت الکترونیـ ــون تجـ ــن در قانـ ــام قوانیـ ــکوت و ابهـ ــر از سـ دیگـ
مـــاده 4 قانـــون تجـــارت الکترونیـــک ، بهـــره میجوییـــم کـــه میگویـــد : 
درمواقـــع ســـکوت و یـــا ابهـــام بـــاب اول ایـــن قانـــون، محاکـــم قضایـــی 
ــدرج  ــول وموادمنـ ــت چهارچوب فصـ ــایرقوانین موضوعه ورعایـ بایدبراساس سـ

قضاوت نماینـــد. دراین قانـــون، 
ـــق  ـــل تحق ـــک ، قاب ـــای الکترونی ـــوان در قرارداده ـــار حی ـــف خی ـــن وص ـــا ای ب
ـــون  ـــاده 33 قان ـــق م ـــه ، طب ـــرط : اول اینک ـــود دو ش ـــا وج ـــه ب ـــت . البت اس
ـــدار  ـــه اطـــلاع خری ـــل ب ـــا تحوی ـــال ت ـــن ارس ـــان مابی ـــک ، زم تجـــارت الکترونی
ـــت  ـــر ، درس ـــخ دیگ ـــار فس ـــوع خی ـــار و هرن ـــن خی ـــه ، ای ـــد . و دوم اینک برس

ـــت. ـــال اس ـــل اعم ـــد قاب ـــدن عق ـــل کالا و لازم ش ـــد از تحوی بع
با ما در تماس باشید: 91009484_051

یک فنجان حقوق

معاون سازمان اجتماعی و فرهنگی شــهرداری مشهد گفت: در ساعات سرد چند روز گذشته، 
453 نفر از افراد بی خانمان و کارتن خواب توســط گرمخانه های شــهرداری ســاماندهی 

شده اند.رضا دانایی، ضمن اشاره به اهمیت ویژه ساماندهی افراد بی خانمان و در معرض 
آسیب در شب های اخیر،  گفت: با توجه به برودت هوا و بارش برف سنگین در مشهد، 
مجموعا تعــداد 453 نفر از افراد بی خانمان و کارتن خــواب در 5 گرمخانه متعلق به 

شهرداری مشهد پذیرش شده اند.
وی ادامــه داد: در تاریخ 21 دی ماه تعداد 244 نفر از افراد کارتن خواب و بی خانمان در 

گرمخانه های شــهرداری پذیرش شدند که از این تعداد 224 نفر مرد و 20 نفر زن بودند. 
همچنین 22 دی ماه، تعداد 209 نفر، شــامل 191 مرد و 18 زن در گرمخانه های شــهرداری 

اسکان داده شدند.
وی افــزود: در این ایام، 47 مورد تماس با مرکز ارتباطات مردمی 137 در خصوص آســیب های 
اجتماعی و انتقال افراد کارتن خواب به گرمخانه های شهرداری صورت گرفته که به تمام موارد در 

اسرع وقت رسیدگی شده است و افراد به گرمخانه منتقل شده اند.

مدیر کل تامین اجتماعی خراسان رضوی گفت: مردم نسبت به اخاذی و کلاهبرداری برخی که 
با عنوان بیمه تامین اجتماعی برای ارائه خدمات تماس می گیرند، آگاه و هوشیار باشند.
به نقل از ایرنا، سید محسن نظام خیرآبادی روز سه شنبه افزود: برخی اشخاص حقیقی 
و حقوقی از نام و عنوان سازمان تامین اجتماعی سوء استفاده کرده و با عناوین مختلف 
برای ارائه خدماتی مانند کارت بیمه  طلایی، کارت هوشــمند درمان و کارت تکمیلی 

درمان تماس می گیرند. 
وی ادامه داد: این در حالی است که تمام اخبار و اعلان های رسمی و اطلاع  رسانی های 

لازم در زمینه خدمات، حمایت ها، قوانین، مقررات و ضوابط  ســازمان تامین اجتماعی از 
طریق مبادی رســمی این سازمان قابل استناد می باشد و این سازمان به صورت تبلیغاتی و به 

شیوه اشخاص یاد شده برای ارائه خدمات با مردم تماس نمی گیرد.
وی گفت: تمام خدمات بیمه ای این سازمان از طریق شعب و کارگزاری های بیمه تامین اجتماعی 
انجام می شود و با سوء استفاده کنندگان از نام این سازمان از طریق مراجع قضایی برخورد خواهد 

شد.

هشدار بیمه تامین اجتماعیاسکان ۴۵۳ نفر در گرم خانه های مشهد
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جعفری توضیح 
می دهد: در مهمانی ها 
به هیچ وجه کودکان با 
جنس های مخالف را به 
اتاق های دور از چشم 
گسیل نکنیم تا بتوانیم 
راحت به مهمانی و امور 
خودمان برسیم.

دستگیری گردانندگان باند سرقت 
ســرویس جامعه/ فرمانده انتظامی مشهد از دســتگیری اعضای باند حرفه ای سرقت خودرو و همچنین 

یک مالخر اموال مسروقه در عملیات 3 ساعته پلیس خبر داد.
به گزارش صبح امروز، سرهنگ عباس صارمی گفت: در پی گزارش چند فقره سرقت خودرو در منطقه ای 
از شهر مشهد دستورات لازم برای اجرای طرح ضربتی تشدید مقابله با سرقت ها به سر کلانتری جنوب 
پلیس مشــهد صادر شد. وی افزود: تیم های دایره تجســس کلانتری نجفی در این ماموریت ضربتی با 
اقدام های گســترده اطلاعاتی و بررســی سرنخ های به دست آمده یکی از عاملان اصلی این سرقت ها 
را چهره زنی و مورد شناســایی قرار دادند.فرمانده انتظامی مشهد گفت: ماموران کلانتری نجفی پس از 
ردزنی های دقیق و کنترل و مراقبت های پوششی، این متهم را در اقدامی غافلگیرانه دستگیر کردند. وی 
اظهارداشت: پلیس با هماهنگی مقام قضایی مخفیگاه این متهم را مورد بازرسی قرار داد که در نتیجه 2 
دستگاه خودرو سواری سرقتی و مقادیر زیادی وسایل و قطعات خودرو کشف شد. سرهنگ صارمی گفت: 
متهم تاکنون با معرفی 2 همدست خود به سرقت 4 دستگاه خودرو اعترف کرده و تحقیقات ادامه دارد.

کشف اسلحه کلت کمری:
فرمانده انتظامی مشــهد گفت: تیم دایره تجســس کلانتری نجفی در ادامه اجرای طرح ضربتی تشدید 
مقابله با ســرقت و در ادامه تحقیقات خود یک مالخر اموال مسروقه را شناسایی و دستگیر کرد.سرهنگ 
صارمی خاطرنشان کرد: پلیس در بازرسی بدنی از متهم یک قبضه اسلحه کلت کمری و تعدادی فشنگ 
کشف کرد و در بازرسی از خانه متهم نیز مقادیری لوازم و قطعات خودرو و یک دستگاه بی سیم کشف 
شد. این مقام انتظامی تصریح کرد: تحقیقات از متهمان دستگیر شده برای کشف دیگر اقدامات مجرمانه 

آنان و کشف علت حمل سلاح توسط مالخر اموال مسروقه ادامه دارد.

کشف بیش از 1۰2 کیلوگرم مواد افیونی 
فرمانده مرزبانی استان خراسان رضوی از کشف مواد افیونی توسط مرزبانان این استان خبر داد.

به گزارش صبح امروز، ســردار » ماشــالله جان نثار« فرمانده مرزبانی استان خراسان رضوی در تشریح 
این خبر بیان داشت : در راستای برخورد قاطع با قاچاقچیان مواد مخدر و جلوگیری از ورود مواد افیونی 
به داخل کشــور، مرزبانان این استان، موفق شــدند طی 3 عملیات جداگانه بیش از 102 کیلوگرم مواد 

مخدر را کشف نمایند.
وی در ادامه افزود: در این عملیاتها مرزبانان خراســان رضوی با اشــرافیت اطلاعاتی و نیز رصد شبانه 
روزی تحــرکات مرزی موفق شــدند 102 کیلو و 940 گرم انواع مواد مخدر از نوع تریاک، حشــیش و 

هروئین فشرده کشف نمایند.
ســردار »جان نثار« در تکمیل این خبر افزود: در همین راستا 1 قبضه سلاح کلاش ، سه تیغه خشاب و 
مهمات مربوطه ، 2 دستگاه تریلی توقیف و در این رابطه 5 قاچاقچی مواد مخدر دستگیر و روانه مراجع 

ذی صلاح شدند.
فرمانده مرزبانی استان خراسان رضوی در پایان گفت: امروز مرزبانان خراسان رضوی با توکل به خدا و 
ائمه اطهار )ع( و تلاش های شبانه روزی توانسته اند امنیت پایداری را در مرزهای استان ایجاد نمایند، 
لذا قاچاقیان مواد مخدر و ســلاح بدانند که در مرزهای این اســتان نخواهند توانست نقشه شوم خود را 

عملی نمایند.

مدیر کل ثبت اســناد و املاک از صدور ســند 713 میلیون و 98 هزار و 559 متر مربع از اراضی مرتعی 
شهرستان سبزوار تا پایان آذرماه امسال خبر داد .

به گزارش روزنامه«صبح امروز« مدیر کل ثبت املاک و اسناد در دومین کارگروه املاک و کاداستر که 
اواخر دی ماه درشهرستان سبزوار با حضور مسئولین اوقاف و امور خیریه  ، بنیاد مسکن ، راه و شهرسازی 
و تعدادی از کارشناسان این اداره کل برگزار شد گفت مستند سازی املاک دولتی و یا انفال  و اقدامات 
عملی در راستای حفظ حقوق بیت المال از عمده اهداف تشکیل اینگونه کارگروه ها در استان می باشد .

محمد حســن بهادر افزود: از مجموع 900 هزار هکتار از اراضی مرتعی موجود در این شهرستان تاکنون 
برای 710هزار هکتار آن ســند حدنگاری صادر شــده که پیش بینی می شــود با تلاش مجموعه منابع 

طبیعی و کارکنان واحد ثبتی سبزوار تا پایان امسال میزان اسناد صادره به 800 هزار هکتار برسد. 
مدیر کل ثبت اســناد و املاک همچنین از صدورسند مالکیت 77 میلیون و 765 هزار و331 متر مربع از 
اراضی موقوفه شهرستان سبزوار در 9 ماهه امسال در قالب 162 سند خبر داد و خاطر نشان کرد تا پایان 
ســال جاری نیز برای 450 مورد از املاک روستاهای بالای 20 خانوار که در هیات قانون الحاق موادی 
به قانون ســاماندهی و حمایت از تولید و عرضه مســکن رای صادر شده ، پس از اتمام مهلت اعتراض 

سندمالکیت صادر شود .
در حاشــیه این کارگروه تفاهم نامه همکاری برای صدور سند مالکیت 120 فقره املاک متعلق به اداره 
آموزش و پرورش تا پایان اسفند ماه امسال نیز به امضای مدیر کل ثبت اسناد و املاک و روسای واحد 

ثبتی و آموزش و پرورش سبزوار رسید .
گفتنی اســت مدیر کل ثبت اسناد و املاک پس از اتمام کارگروه املاک از یکی از دفاتر اسناد رسمی و 

یک دفتر ازدواج بطور سرزده بازدید کرد .
در شهرستان سبزوار 29 دفتر اسناد رسمی و 10 دفتر ازدواج و 3 دفتر طلاق مشغول فعالیت هستند . ار 
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یک کارگردان تئاتر مطرح کرد

لزوم ورود به مسائل 
 شهری از طریق

 تئاتر کودک

یــک کارگردان تئاتر گفت: تئاتر کودک و نوجوان یک پیوســت اجتماعی 
بســیار مهم است و مســؤولان می توانند از این طریق به مسائل مختلف 
شــهری ورود پیدا کنند.به گزارس ایسنا، کارگزدان تئاترمحمد جهان پا در 
خصوص اهمیت توجه مسئولان شــهری به تئاتراظهار کرد: تئاتر کودک 
و نوجوان یک پیوســت اجتماعی بسیار مهم است؛ اگر ما کمی جدی تر به 
این موضوع نگاه کنیم، می بینیم که با این پیوســت خوب از تئاتر کودک 
و نوجوان، می توانیم در مســائل مختلف شهری وارد شویم. به این معنا که 
شهرداری می تواند از این ابزار قدرتمند، یعنی تئاتر کودک و نوجوان، برای 

شکل گیری فرهنگ شهروندی کودک و نوجوان در شهر، معضلات موجود 
اجتماعی، مســائل آموزش و پرورش کــه کودکان در مدارس به آن مبتلا 
هستند، به گونه ای خلاق اســتفاده کند.وی ادامه داد: سابق بر این برخی 
هنرمندان، هر آن کس که می خواست وارد بدنه تئاتر شود، با تئاتر کودک 
و نوجوان راه خود را آغاز می کرد که این امری بسیار اشتباه است. در حالی 
که در کشــورهای توســعه یافته و غربی، تنها کارشناسان ارشد یا کسانی 
کــه در حوزه تئاتر کودک و نوجوان تخصص دارند، اجازه دارند با کودکان 

ارتباط داشته و فعالیت کنند.

در دیدار مدیران کل کتابخانه های عمومی و آموزش و پرورش تاکید شد:

ترویج فرهنگ مطالعه با تعامل مدارس 
و کتابخانه های عمومی

در جلسه مشــترک مدیران کل کتابخانه های عمومی و آموزش و پرورش خراسان 
رضوی ضمن تاکید بر تعامل بیشــتر مدارس و کتابخانه های عمومی بر انعقاد تفاهم 

نامه همکاری دو اداره کل تاکید شد. 
به گزارش صبح امروز، در جلســه مشــترک مدیــران کل کتابخانه های عمومی و 
آموزش و پرورش خراســان رضوی ضمن تاکید بر تعامل بیشتر مدارس و کتابخانه 

های عمومی بر انعقاد تفاهم نامه همکاری فی مابین دو اداره کل نیز تاکید شد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی حجت الاسلام علی اکبر سبزیان 
در این جلســه گفت: در حال حاضر کتابخانه های عمومی به عنوان فرهنگسراها و 
پایگاههای اجتماعی در بخشهای مختلف به ارائه خدمت به اعضای خود می پردازند 
که یکی از بخشــهای ثابت در همه کتابخانه های عمومی اســتان بخش کودک و 
نوجوان اســت و وجود این بخشــها خانواده ها را نیز به حضور در کتابخانه تشویق 

کرده است.
حجت الاسلام سبزیان برگزاری دوره های آموزشی مطابق با نیاز خانواده را از دیگر 
برنامه های کتابخانه های عمومی عنوان کرد وادامه داد: برنامه هایی که در کتابخانه 
های عمومی برگزار می شــود بیشــتر بر مبنای نیاز های مختلف اعضای کتابخانه 
هاست که به افزایش مهارتها و توانمندی اعضا از جمله  کودکان ونوجوانان و دانش 
آموزان منجر می شود که  متاسفانه در فضای عمومی هنوز این برنامه ها به صورت 

جدی به رسمیت شناخته نمی شود. 

وی از راه اندازی کتابخانه ویژه بانوان در دهه فجر ســال جاری خبر داد ویادآور شد: 
در حال حاضر 60 کتابخانه عمومی در مشــهد در حال فعالیت هســتند که در آینده 
ای نزدیک سه کتاب خانه با همکاری شهرداری و 8 کتابخانه نیز که در حال حاضر 
به صورت قرائت خانه ای اداره می شــوند با تجهیز و افزایش بخشهای خدماتی به 

کتابخانه های عمومی استان ومشهد مقدس اضافه می شوند. 
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی قاسمعلی خدابنده اداره کل آموزش 
و پرورش و اداره کل کتابخانه های عمومی را دارای زمینه های مشــترک همکاری 
متعدد عنوان کرد وادامه داد: توجه به مدارس دوستدار کتاب، توسعه نشستهای کتاب 
خوان دو نمونه از پیشنهاد هایی است که به پیشبرد اهداف فرهنگی در حوزه مطالعه 

و ترویج فرهنگ کتابخوانی منجر می شود.
خدابنده ادامه داد: ســاز و کارهای سخت افزاری و تلاش در جهت افزایش کتابخانه 
های عمومی و تجهیز کتابخانه ها همزمان با برنامه ریزی در جهت تصمیم گیریهای 
نرم افزاری افزایش رغبت به مطالعه باید در دستور کار نهادهای فرهنگی قرار گیرد.

وی از آمادگی اداره کل آموزش و پرروش استان برای همکاری با اداره کل کتابخانه 
های عمومی در جهت ترویج فرهنگ کتابخوانی خبر داد و تاکید کرد: باید رویکردها 
فرهنگی در جهت فرهنگ ســازی کتابخوانی تدوین شــودو در این مسیر برگزاری 
مسابقات کتابخوانی، جلسات نقد و بررسی، معرفی کتاب و  استفاده از ظرفیت مولفین 

و نویسندگان بویژه دانش آموزان مولف و صاحب قلم  مورد توجه قرار گیرد.
مدیرکل آموزش و پرورش خراســان رضوی از برگزاری طرح موفق نویسندگان فردا 
بــا موضوع توجه به دانــش آموزان مولف و چاپ آثار آنان خبر داد و یادآور شــد: با 
همکاری و تعامل بیشــتر نهاد های فرهنگــی از جمله آموزش و پرورش و کتابخانه 
های عمومی امیدواریم گام به گام به انس و الفت بیشــتر دانش آموزان با کتا ب و 

کتابخوانی کمک کنیم .
وی همچنین از آمادگی اداره کل آموزش و پرروش اســتان برای واگذاری مکانهای 
مدرسه ای در صورت دارا بودن استانداردها ی لازم برای تبدیل به کتابخانه عمومی 

خبر داد.

در گفتگوی صبح امروز با یک نویسنده و فیلم نامه نویس مطرح شد: 

سایه سنگین سیاست بر روح لطیف فرهنگ
انوریــان  »مجتبــی 
یزدی«، نویســنده ، 
متولد مشــهد، فعال 
نویسندگی،  حوزه  در 
تدریس  و  تحقیق  نقد، 
مختلف  رشــته های  در 
داستانی«،«نم »ادبیات 
ایشــنامه«،«فیلم نامه«، 
با کتاب هایــی در حوزه 
»کــودک و نوجــوان« 
است. کتاب های »خرس 
کوچولو چرا گریــه می کنی؟« و »چله زری« 
او سال ها به عنوان قصه های منتخب شورای 
کتاب ایران در انتهای کتاب فارسی »بخوانیم« 
مقطع اول و چهارم دبستان معرفی شده است. 

 دنیای کودکی او سراســر نقاشــی، داستان 
مصور و روایت قصه هایی بوده که او را ترغیب 
می کند برای خواندن قصه های بیشتر به سرعت 
خواندن و نوشــتن را فرابگیرد و خود به خلق 
داستان هایی در کودکی و اجرای نمایشی آن ها 

برای کودکان محله روی بیاورد. 
 تجربیات اولیــه بازیگری تئاتر در نوجوانی او 
را به سمت نوشتن متن های نمایشی آماتوری 
ســوق می دهد و هم زمان بــا اوج جنگ در 
نوجوانی بــه خطاطی و دیوارنویســی روی 
می آورد. در زمانه فقر کتاب های تئوری درباره 
درک  برای  فیلم نامه نویســی،کنجکاوی اش 
این قالب نوشــتاری او را بــا دو کتاب مرجع 
»فیلم نامه نویسی« آن زمان و مؤلفینی چون 

سید فیلد« آشنا می سازد.
 همین دو کتاب پایه نوشتن اولین فیلم نامه های 
کوتاه و بلند او در اوایل دوره دبیرستان و قبل 
از ورودش بــه کلاس هــای فیلم ســازی در 
»هلال احمر« و »«ســینمای جوان مشهد« 
می شود و سبب می گردد خیلی زود پس از اتمام 
دوره خدمت سربازی به عنوان نویسنده کودک 
و نوجــوان در »گروه کودک و نو ســواد بنیاد 
پژوهش های اسلامی« استخدام و هم زمان با 
چاپ کتاب هایش اولین دوره تدریســش را در 

»سینمای جوان مشهد«  آغاز کند.
 هم زمان  با آن به روزنامه نگاری در ســرویس 
»ادب و هنر« روزنامه قدس مشغول و صفحه 
»ادبیات داستانی« را منتشر می کند. مقالات، 
داســتان ها و نقدهای ادبــی و هنری ای از او 
را منتشر می شــود.  سپس در جهت شناخت 
نویسندگان جوان و تشویق و ترغیب آن ها به 
نوشتن و در راستای ارتباط دوسویه نویسندگان 
با رســانه ، با کمک همکاران خود جلســات 
هفتگی نقد داســتان را در روزنامه قدس و ... 
برگزار می کنند و به نشر آثار آن ها در صفحات 
ادبی و هنری اقدام می کند.  در ســال 1374 
طرح تأســیس »انجمن فیلم نامه نویســان 
خراسان« و »انجمن داستان نویسان خراسان« 
را با دوســتان در میان گذاشته و همان سال 
به عنوان عضو هیئت مؤســس و هیئت مدیره 
دوره اول و مســئول بخــش آموزش و طرح 
و برنامه، برنامه آموزشــی معادل کارشناسی 
را برای هنرجویــان طرح ریزی کرده و درس 

»انــواع ادبــی« را برای اولین بار در کشــور 
به عنوان ضرورتی آموزشی برای یک نویسنده 
در میــان دروس گنجانده که با مخالفت هایی 
روبرو می گردد؛ او همچنان بر ضرورت آگاهی 
یک نویســنده از شناخت »انواع ادبی« و تأثیر 
انکارناپذیر آن بر نوآوری و خلاقیت تأکید دارد.
 تجربه تلخ همکاری با سیمای خراسان به عنوان 
نویسنده و کارشناس برنامه کودک او را از ادامه 
کار با آن ها بازمی دارد. در مدت اقامت در تهران 
به عنوان عضو مجمع هنرمندان خراسانی مقیم 
مرکز برنامه های زیادی را با دوســتانش طرح 
و پیگیری می کند که باوجود پتانســیل بالای 
اعضا که هنرمندان مطرح رشته های مختلف 
در آن عضویــت دارند و ارائه طرح های کلان 
تولیدی که می توانــد موجب کارآفرینی برای 
بســیاری از هنرمندان در جهت تولید خوراک 
فرهنگی مثمر برای مخاطبین کشوری گردد، با 
بی مهری برخی ارگان های مؤثر همچنان ناکام 

باقی می ماند.
 از دیگر فعالیت های او :

 همکاری با رسانه ها، نشریات و جشنواره های 
مختلف ادبــی هنری، برگــزاری کارگاه ها و 
کلاس های آنلایــن نویســندگی، برگزاری 
جلسات نقد ادبی، مشاور فیلم سازان جوان،گاهی 
شعر و ... است که خود مایل به توضیح بیشتر 
نیســت. بیش از دو دهه پیــش بنا بر عللی از 

انتشار دیگر کتاب هایش منصرف می شود. 
 آخرین فعالیت او همکاری با کتابخانه مرکزی 
حرم مطهر و بخش داوری فیلم نامه جشنواره 

فیلم دفاع مقدس »کهربا« در مشهد است.
 این بار به قصد پرداختن به مقوله فراموش شده 
آفت هــای وارده بر فرهنگ و هنر کشــور به 
گفتگویی دامنه دار با ایشان پرداختیم که به مرور  
به نشــر بخش های مختلف ایــن گفتگوی 

چالشی اقدام خواهیم کرد.  
 اولین پرسشــی که هنگام پرداختن به 
»فرهنگ و هنر« به ذهن آدمی می رســد، 
دانســتن ضرورت پرداختن مســتمر به 
اهمیت فرهنگ و هنر برای آگاهی مخاطب 

است؛ چرا؟
ســخن را با یــاد و نام خدایی آغــاز می کنم 
که انســان را اشــرف مخلوقاتی قرارداد که 
می بایست به آن اشرف بودن برسد، نه اینکه 
هســت؛  آنجا که پای تأثیر دیگــری بر اراده 
آدمی روشن می شــود، تأثیر فرهنگ و ادب و 
هنر نیز به عنوان ابزاری کارآمد مطرح می شود. 
برای درک بهتر این موضوع که چرا فرهنگ 
ضرورتی انکارناپذیر در راســتای گسترش و 
تکامل زندگــی یک جامعه روبه جلو اســت، 
باید تعریف ما از مفهوم«فرهنگ«،«تمدن«، 
جامعه« و »خرده جامعه« روشــن شــود. در  
تعریف ها از یک موضوع_که در دیدگاه فردی 
یا جمعی انسان ها و جوامع بسیار متکثر است_  
هم سمت وسوی نگاه فرد و جامعه بر ما روشن 
می گردد و هم میزان ارزش گذاری تعریف کننده 

بر آن مقوله.
از فرهنگ،  نخســتین تعریــف شــما 

تمدن،جامعه و خرده جامعه چیست؟ 

در تعریــف فردی مــن »فرهنگ« مجموعه 
دستاوردهای معنوی حاصل از تفکر بشر درباره 

نیازهای زیستی خویش است.
 »تمدن« مجموعه دســتاوردهای معنوی و 
مادی که بخش مادی آن خود از رهگذر تفکر 

به نیازهای زیستی پدید می آید.
نکته اساســی در ابتدا بیان اهمیت حیاتی نیاز 
جوامع به فرهنگ به عنوان تنها پایه آفرینش 
یک تمدن است که راهکار غنا بخشیدن به آن 
در راستای تکامل و در جا نزدن دستاوردهای 

معنوی بشر می باشد.
حال اگر باور داشته باشیم که تمدن ها از رهگذر 
دســتیابی بشــر در وهله اول به فرهنگ و از 
خلال فرهنگ که حاصل دیدگاه و تفکر بشری 
است، دستاوردهای مادی حاصل می گردد، این 
مهم روشن می شود که »فرهنگ« پایه و ریشه 
اصلی آفرینش هر تمدنی است. »هنر« نیز که 
فرزند زیبای تفکر نهفته در »فرهنگ« است، 
ابتدا در هیئــت تمثالی روحانی نقش گرفته و 
سپس نمود عینی آن زیبایی در ماهیتی عینی 

جلوه گری می کند.
 اشــاره قرآن کریم به »و الله جمیل و یحب 
الجمال« در دیدگاه فردی من اشاره به »هنر 
تفکر« به مثابه پایه »زیبایی شناســی« است. 
تفکری که برتر از عبادت شــمرده می شود و 
ریشه در »زیبایی شناسی« دارد، چنین مادری 
فرزند زیبــای خلفی به نام »هنــر« را پدید 
می آورد. خداوند اولین هنرمند، اولین دوستدار 
فرزنــد خود یعنی زیبایی اســت ک به جهت 
همین عشق است که آن را در نهاد بشر_که 
نماینده او در هستی است_ به ودیعه می گذارد.

 با این اوصــاف هنرمند یا متولیان فرهنگ و 
هنری که بدین فرزند به امانت گذاشته شده از 
ســوی ذات مهر بی اعتنا یا گاه کشنده آن در 
هر عصر و هر جامعه ای هستند، بی شک حکم 

همان کشنده جان را خواهند داشت.
 نمی دانــم چند درصد از جامعه فرهنگ و هنر 
باورمند به چنین دیدگاهی هســتند. وضعیت 
مطلوب یا نامطلوب این فرزند گاه یتیم حاکی 
از حقیقت برخورد ما با این امانت است. قضاوت 

با خود.
 می ماند یک پرسش؛ چگونه سیاست گذارانی 
که بر تقدم فرهنگ بر تمدن باورمند نیســتند 
می تواننــد مدعی اجرای برنامه هایی در جهت 

گسترش و تکامل تمدن یک جامعه باشند؟
 اما درباره تعریف فردی از »جامعه« و »خرده 
جامعه« اجازه بدهیــد در فرصتی دیگر به آن 

بپردازیم تا خلط بحثی صورت نگیرد.
قبل از پرداختن به جزئیات »آسیب شناسی 
فرهنگ و هنر« نگاهی داشــته باشیم به 
فضــای غالب بر فرهنــگ و هنر و موانع 
کلی رشد آن. مهم ترین موانع وارد بر این 

بخش را چه می دانید؟ 
شاید از دیدگاهی بتوان پاسخ این پرسش را در 

دو شکل کلی بررسی کرد.
الف( موانــع عینی مدیریتــی : غلبه فضای 
سیاســی بر فرهنگ و هنر یعنی غلبه روحیه 
محافظه کاری. یعنی نگاه به خوش آمد و بدآمد 

مدیریت، به بیان دیگــر ترویج دوباره فرهنگ 
مدح یا ذم مطلق و دور شــدن از ترازوی نقد 

منصفانه .
در بخش مدیریتی صندلی و میز ما را به سلطه 
خــود درآورده و در بخش فردی مطامع فراتر 
از نیازهای حیاتی ما غالب شــده است. طوری 
که هیچ کدام اصل را که شرافت و تکامل ابعاد 

انسانی است، نمی بینیم.
روشــن اســت در چنین حالی بــه رفع امور 
کارمنــدی خویش و دغدغه های شــخصی 
مشغول خواهیم شــد تا تفکر و مشاوره برای 
ایجاد زیرساخت های لازم برای رشد فرهنگ 

و هنر و اهالی آن. 
 ب( موانع ذهنی و شخصیتی: فاتح شدن پول 
به مثابه معیار قدرت، بســیاری از سرمایه های 
تمدن ساز ما را در این سال ها یا به یاس و انزوا 
کشانده و یا آن قدر مجال نفس کشیدن کاری 
را بر آن ها تنگ کرده که برای انتخاب و دیده 
شدن به چشم مدیریت و مخاطب خود نمی آید. 
 نبود سیاست های حمایتی به حد کافی برای 
همه اهالی فرهنگ و هنر قوز بالا قوز دیگری 
اســت که برخی را به این باور می رســاند که 
دیگی که برای ما نجوشد، بگذار هر گندی در 

آن بجوشد. 
 از سوی دیگر کم کاری و تن ندادن به پژوهش 
و مطالعه در جهت نیل به تخصص های لازم، 
بــه روحیه تنبل مآبی و تفکر ره صدســاله را 

یک شبه طی کردن انجامیده است.
از تأثیر اخلاق فردی و جمعی بر هنرمند و 
مدیریت کلان فرهنگی گفتید. تأثیر مخرب 

آن چگونه است؟
مولانا مولوی می فرماید:

»چون غرض آمد هنر پوشیده شد 
 صد حجاب از دل به سوی دیده شد«

 این تک بیت دربردارنده تمامی حقایق است.
 غلبه امیال و منافع شخصی و گروهی پرده ای 
است بر چشــمی که وظیفه آن نگاه به منافع 
جمعی است. زمانی که چنین چشمی جز منافع 
مدنظــر خود و گروه خویــش را نبیند و آن را 
حق مطلق بپندارد، اعتراض و نقد منصفانه در 
جهت اصلاح را حتی برنمی تابد. نتیجه عقیم 

و بی حاصل ماندن سیاست گذاری ها و اتلاف 
منابع مالی و انسانی در تمامی بخش ها ازجمله 

در مقولات مربوط به فرهنگ و هنر است. 
بنابرایــن علیرغم ادعــای مدیری که 
گمان می برد تلاش کرده، کارشناسانش 
کرده اند_  صــرف  وقــت  ســاعت ها 
زمان بــه معنای بزرگ ترین ســرمایه 
نیت  به ظن خویش  و  غیرقابل تجدید_ 
خیر داشته اند ولی چگونه است که شاهد 
ماندگی او در این حال هســتیم؟ چگونه 
این همه صرف زمــان و منابع_زمان به 

ثمر ننشسته است؟
 دلیل، وجود همین حجاب درونی است که آن 

ادعا را ادعایی باطل و بی ثمر می سازد. 
 درد زمانی بیشتر می گردد که این دور تسلسل 
سیاست گذاری ها بدون عبرت از گذشته ادامه 
می یابد و زمانــی درد ملموس تر می گردد که 
متوجه تأثیرات شگرف فرهنگ و هنر و علوم 
انســانی بر زندگی پیش رو و آینده یک ملت 
بشوی اما بازهم به جای غلبه دادن سایه معنوی 
فرهنگ بر امور سیاســت، اقتصاد، اجتماع و 
حتی امور درمان و بهداشــت جسمی و روانی 
یک جامعه _که از آمال اولیه یک جامعه اتوپیا 
مصدر نشینی اهل تفکر است_ سایه سنگین 
و نامتجانس سیاســت و محافظه کاری را بر 
روح لطیف فرهنــگ غالب گردانی. این یعنی 
تزریــق خونی ناهمگون بر رگ و عروق قلبی 
که این پیوند نامبارک را پس می زند. عجیب تر 
پافشــاری بر جراحی چنین پیوندی از سوی 
متخصصانی از جنســی دیگر و ناآشنا بر اندام 
شــناختی این پیکره اســت، بی آنکه دمی به 
گذشــته نظری تجربه اندوز کنند تا دریابند که 
پیوندی جز ســیاه شدن و از کار انداختن اندام 
دیگر این پیکره لطیــف چه حاصلی  تاکنون 

داشته است؟ 
درهرصورت فرهنگ بیمار گاه پادشــاهی را 
می ماند که لباسی بر تن ندارد و گاه خیلی دیر 
درمی یابیم که پادشــاهی در این لباس زندگی 
نمی کند و آنچه از این عروســک_فرهنگ_ 
 می ماند، لباســی بدون  پادشاه بیش نخواهد 

بود.
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رئیس کمیســیون عمران، حمل  ونقل و ترافیک شورای شهر مشهدمقدس 
گفت: با فروش اینترنتی بلیت هــای اتوبوس و همچنین نصب گیت عبور 
در ورودی سالن های ترانزیت، مســافران تنها از طریق بارکد امکان تردد 

خواهند داشت و بدین ترتیب دیگر شاهد حضور دلالان نخواهیم بود.
به گزارش صبح امروز، مجتبی بهاروند در حاشیه بازدید از پایانه مسافربری 
امام رضا)ع(، اظهارکرد: براســاس تجارب موفق اجرا شده در ترمینال ها و 
پایانه های مسافربری مختلف، تغییر و تحول و ساماندهی پایانه امام رضا)ع( 

با تاکید کمیســیون حمل ونقل شــورای شــهر در دســتورکار شهرداری 
قرارگرفت؛ بر این اساس، شرکت های فروش بلیت جمع آوری و 10 کانتر 
در هســته مرکزی ســالن اصلی پایانه ایجاد خواهد شد.رئیس کمیسیون 
عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای شهر مشهد در تشریح مزایای طرح 
فعلی که در حال اجراست، گفت: به واسطه این طرح، پدیده دلالی به شکل 
کامل از بین خواهد رفت و مشکل مکانی دفاتر شرکت های مسافربری که 

موجب ایجاد شرایط رقابتی ناسالم شده بود نیز برطرف می شود.

دلالان از پایانه 
مسافربری 
امام رضا)ع( حذف 
می شوند

براساس پیش بینی هواشناسی خراسان رضوی:

هوای سرد، افزایش سرعت باد افزایش 
و بارش در راه است

طبق تحلیل نقشــه ها و مدل های هواشناسی تا پایان هفته جاری ضمن ماندگاری 
هوای سرد گاهی افزایش ابرناکی و افزایش سرعت وزش باد برای غالب نقاط استان 
پیش بینی می شــود.به گزارش صبح امروز به نقل از هواشناســی استان همچنین 
در بعد از ظهر چهار شــنبه در نیمه غربی اســتان احتمال بارش پراکنده وجود دارد و 
در روزهای پنجشــنبه و جمعه در بخش هایی از نیمه شمالی و شرقی استان بارش 
پراکنده گاهی به صورت برف دور از انتظار نیســت. هم چنین طی این مدت تشکیل 

مه، کاهش دید و یخبندان در محورها و مسیرهای استان پیش بینی می شود.
بر این اساس طی 24 ساعت منتهی به صبح دیروز ریوش با کمینه دمای 15- درجه 
سلسیوس سرد ترین و داورزن با بیشینه دمای 8 درجه سلسیوس گرمترین شهرهای 
اســتان خراســان رضوی بوده اند. طی این مدت کمینه و بیشینه دمای شهر مقدس 
مشهد به ترتیب 8- و 2 درجه سلسیوس بوده است. همچنین بیشترین سرعت وزش 
باد از ایستگاه هواشناسی سبزوار با سرعت 32 کیلومتر بر ساعت گزارش شده است.

شهردار منطقه چهار مشهد خبر داد:

پیشرفت فیزیکی ۵۰ درصدی تعریض پل 
کشف رود در انتهای بولوار پنجتن

شهردار منطقه چهار مشهد از پیشرفت فیزیکی 50 درصدی عملیات اجرایی تعریض 
پل کشــف رود در انتهای بولوار پنجتن در راستای ایمن سازی مسیر دسترسی جمعه 

بازار شهید شوشتری خبر داد.
به گزارش صبح امروزغلامرضا غلامی گفت: مســیر دسترســی به جمعه بازار شهید 
شوشتری از میدان پنجتن تا این بازار 2 کیلومتر است که به دلیل عرض کم و سطح 

نامناسب احتیاج به تعریض و بهسازی دارد.
غلامی خاطرنشــان کرد: پل کشــف رود در انتهای بولوار پنجتن در این مسیر قرار 
دارد که جهت ســهولت در تردد وســایل نقلیه و افزایش مسیر سواره رو با برگزاری 
جلسات مختلف با پیمانکار و مشاور طرح، پروژه تعریض این پل در محدوده خدماتی 

شهرداری منطقه 4 در شش ماه اول سال جاری آغاز گردید.
وی تصریح کرد: این پروژه با اعتبار 40 میلیارد ریال با ســرعت مطلوب و پیشرفت 
فیزیکی 50 درصد در حال اجراست که در آینده ای نزدیک به بهره برداری می رسد.
شهردار منطقه چهار مشهد اضافه کرد: در این پروژه، پل دیگری به فاصله دو متری 

کنار پل موجود طراحی شده که شامل مسیر سواره رو و یک خط اضطراری است.
غلامی در ادامه سخنانش به جمعه بازار شهید شوشتری در انتهای بلوار پنجتن اشاره 
کرد و اظهار داشــت: این بازار با 12 هکتار وســعت شامل 6 هکتار محوطه بازار و 6 
هکتار پارکینگ و 4 هزار بهره بردار با امکاناتی از قبیل سرویس بهداشتی، نمازخانه، 

دفتر مدیریت، سازه های غرفه ها در اردیبهشت ماه سال گذشته افتتاح شد.
وی بــا بیان اینکه افتتاح ایــن بازار علاوه بر آبادانی آن محــدوده، منافعی را برای 
شــهر و شهروندان ایجاد کرده است، ادامه داد: برای رفع معضلات این پروژه نیز که 
مربوط به مســیر دسترسی و ترافیک این محدوده است، ضمن استفاده از پیشنهادات 
و نظرات کارآمد، از طریق هماهنگی و همکاری بین بخشــی با سازمان های مرتبط 

اقدام شده است.
شایان ذکر است علاوه بر اجرای این پروژه، عملیات اتصال مسیر دسترسی جاده ابلق 

به کمربند شمالی مشهد در حال پیگیری است.

در منطقه 7 انجام شد:

صدور ۴98 رای بدوی برای سد معبر و 
کمیسیون بند 2۰ 

مسئول ســدمعبر و بند 20 منطقه 7 شهرداری مشــهد گفت: تعداد 498 مورد رای 
کمیته بدوی بند 20 صادر شده و تعداد 825 فقره پرونده های تشکیل شده در منطقه 

اعمال قانون به عمل آمده است.
به گزارش صبح امروز عابدی با اشــاره به عملکرد نه ماه گذشته واحد سدمعبر و بند 
20 خدمات شــهری و اهم فعالیت های این واحد در خصوص ســاماندهی مشاغل 
مزاحم در ســطح محدوده خدماتی منطقه 7 اعلام کرد: تعــداد 874 مورد اخطاریه 

اولیه و تعداد 22 مورد رای کمیسیون بند 20 به متصدیان مشاغل داده شده است.
او ادامه داد:شکایات بررسی شده شامل شکایت های کتبی که شهروندان به صورت 
حضوری مراجعه داشتند و چه شکایت هایی که از طریق سامانه 137 ثبت شده 250 
مورد می باشــد و از تمامی موارد شکایت شده بازدید میدانی به عمل آمده و اعمال 

قانون صورت گرفته است.
وی همچنین در خصوص موارد بند 20 اعلام کرد:تعداد 498 مورد رای کمیته بدوی 
بند 20 صادر شــده و تعداد 825 فقره پرونده های تشــکیل شــده در منطقه اعمال 
قانون به عمل آمده اســت.عابدی در پایان متذکر شــد: با توجه به اقدامات مناسب 
اداره خدمات شــهری منطقه هفت؛ امیدواریم رضایت خداوند و شهروندان را فراهم 

آورده باشیم.

مسیل های سیلابی مشهد
مشکل آبگرفتگی در 129 نقطه مشهد بر طرف شد

ســیلاب در نقاط مختلف کشور 
امســال خســارت های زیادی 
را بــه بــار آورد، دلایل زیادی 
برای خســارت های ناشــی از 
این ســیلاب ها عنوان می شــد 
که برخی از خســارت های سیلاب 
ها ناشــی از تغییر مســیر، کاهش 
عرض مسیر عبور سیلاب یا ایجاد 
برخی تاسیســات و ابنیه در بستر یا 
حریم رودخانه  بود. در شهر کلات 
با مسدود شــدن مسیر رودخانه در 
محل ژل ورودی به شهر، مسیر سیلاب تغییر کرده و 
به داخل شهر وارد شده بود و خسارت هایی را نه تنها 
به منازل مســکونی وارد کرد که مسجد تاریخی کبود 

گنبد کلات دچار آبگرفتگی شدید شد.
هم چنین در یکی از شــهرهای غربی کشور رودخانه 
طغیــان کرده و تا  ارتفاع پشــت بام هم آب گرفتگی 
هــا بالا آمده بود، مهم ترین دلیــل این آبگرفتگی ها  
این بود که کال ها و مســیل هایــی که طی چندین 
سال خشکسالی بدون اســتفاده مانده بود، دستخوش 

تغییرات شده بود، 
این روزهای تعدادی از شهرها و روستاهای سیستان و 
بلوچستان را فرا گرفته است، برخی از شهرها کامل به 

زیر اب رفته است، 
شهر مشــهد نیز از آبگرفتگی در زمان بارندگی های 
شــدید در امان نبوده اســت، سال گذشــته  در زمان 
بارندگی های شدید 259 نقطه دچار آبگرفتگی شد که 
مســئولان وعده دادند برای رفع مشکل آب گرفتگی 
این نقاط اقدام خواهند کرد، برای بررسی وضعیت آب 
گرفتگی در شهر مشهد به سراغ مدیر پروژه آب های 

سطحی شهرداری مشهد می رویم، 
کف سازی و بدنه سازی 125کیلومتر ازمسیل ها

مجتبی زمانیان با اشــاره به آبگرفتگی های معابر در 
پی بارندگی های شــدید بهارســال گذشته می گوید: 
شــهر مشهد برای جمع آوری آب های سطحی دارای 
151 کیلومترمســیل و1291 کیلومتر کانال ســرباز و 
سرپوشیده است که طی سال های گذشته در راستای 

حفظ سیما و منظرشهری و همچنین مسائل بهداشتی 
125 کیلومتر از151کیلومترمسیل های مشهد تعریض، 

کف سازی و بدنه سازی شده است.
طبق قانون کف سازی و بدنه سازی مسیل ها با 

شهرداری نیست
وی با بیان این که 5 کیلومتر از این مسیل ها درداخل 
اراضی آستان قدس،فرودگاه و اماکن نظامی و انتظامی 
قراردارد مــی افزاید: طبق قانون کف ســازی و بدنه 
سازی آنها با شهرداری نیست اما با این حال مکاتبات 
لازم با آب منطقه ای و ارگانهای مذکور در این زمینه 
انجام شــده اســت با توجه به اعتبارات درنظر گرفته 
هرســال 5 کیلومتر از 26 کیلومتر باقی مانده ازمسیل 
های خاکی بدنه ســازی و کف ســازی می شــود،اما 
آمادگی آن را داریم درصورت تخصیص اعتبارات کافی 
این 26 کیلومتر را ظرف یکســال کف ســازی و بدنه 

سازی کنیم.
دلایل آبگرفتگی معابر در هنگام بارش شدید باران

مدیرپروژه آب های سطحی شهرداری مشهد با اشاره 

دلایــل آبگرفتگی معابردر هنگام بارش شــدید باران 
اضافه می کند: یکی از دلایل آبگرفتگی معابر شــیب 
بندی نامناسب آسفالت اســت که باعث می شود آب 
باران به ســمت کانال ها هدایت نشود که دربارندگی 

های اخیر 41 نقطه شناسایی و رفع نقص شد.
مسدود شدن کانال ها و کامل نبودن شبکه جمع 

آوری فاصلاب
وی یکی دیگر از دلایل آب گرفتگی، را مسدودشــدن 
مسیر کانال ها عنوان کرد و با بیان این که این موضوع 
به بحث نگهداری ارتبــاط دارد، می گوید: دلیل دیگر 
آبگرفتگی معابر درهنگام بارندگی کامل نبودن شبکه 
جمع آوری فاضلاب شهری است که در هنگام بارش 
شدید باران با توجه به وجود فاضلاب و پر بودن بخش 
زیــادی از کانال های جمع آوری آب های ســطحی، 
سرریزشــدن کانال ها و آب گرفتگــی معابر را در پی 

دارد.
طرح شبکه جمع آوری اب های سطحی توس و 

قرقی در حال تهیه است

زمانیــان با بیان این که بخش دیگــری از آبگرفتکی 
ها مرتبط با مناطق منفصل توس و قرقی اســت که از 
ســال 92 به شهرمشهد الحاق شده اند اظهار می کند: 
ایجاد شــبکه جمع آوری سطحی دراین نواحی نیازمند 
تدوین طرح های تفصیلی است تا براساس آن بتوانیم 
کانال و شــبکه های مورد نیاز جمــع آوری آب های 
ســطحی را ایجاد کنیم اما با این حال درحد رفع خطر 
اعتباربه این مناطق تخصیص داده شده و طرح شبکه 
 جمع آوری آب های ســطحی تــوس و قرقی درحال

 تهیه است.
رفع مشکل از 129 نقطه دارای آبگرفتگی در 

مشهد
مدیرپروژه آب های ســطحی شهرداری مشهد افزود: 
در مجموع در پی بارندگی های شدید بهارامسال 259 
نقطه که دچار آبگرفتگی شــدند شناسایی و با توجه به 
اعتبار اختصاص داده شــده مشکل 129 نقطه تا پایان 
سال برطرف و مشکل 130 نقطه باقی مانده نیزدرقالب 

اعتبارات سال آینده برطرف خواهد شد.

معــاون برنامــه ریزی و توســعه 
سرمایه انســانی شهرداری مشهد 
با اشــاره به اینکه رونق اقتصادی 
نیازمند اعتماد عمومی و مشارکت 
مردم است، گفت: متاسفانه اعتماد 
عمومی این روزها به شدت کمیاب 

است.
به گزارش صبح امروز، شهریار آل 
شیخ درنشســت مدیران نمایشگاه 
های کشور درمشهد افزود: اتفاقات 
و حوادثی را که در روزهای گذشته 

شاهد آن بودیم بسیار تلخ و جانگداز بود و تسلیت می گوییم.
وی اضافه کرد: درهفته ای که پشت سر گذاشتیم چیزهای زیادی را در حوزه ملی و بین المللی از دست 
دادیم، هم قهرمانانمان را ازدست دادیم و هم تعداد زیادی از هموطنانمان را که برخی نشان دهنده این 

است که در حوزه داخلی در خیلی از اجزای مدیریت دارای ضعف های جدی هستیم.
وی اظهارکرد: تلخی این روزها زیاد اســت اما تلخی عمده این اســت که درنهادهای مختلف اجتماعی، 
چه در مجموعه شــهرداری چه درمجموعه نمایشگاه ها نیازمند تقویت اعتماد و ارتباط با مردم و جامعه 

هستیم.
آل شیخ تصریح کرد: اگرنیازمند رونق اقتصادی و تکاپو در حوزه اقتصادی و نمایشگاهی هستیم این فضا 
جز با افزایش اعتماد عمومی و مشــارکت مردم شکل نمی گیرد، که متاسفانه این روزها به شدت اعتماد 

کمیاب است، با توجه به این شرایط حضور مدیران وفعالان حوزه نمایشگاهی را بیشتر قدرمی دانم .
معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد با اشــاره به اینکه ما روزهای سختی را 
درپیش روداریم تا بتوانیم این فضای همدلی و رونق و مشارکت عمومی را برگردانیم، ادامه داد: در کشور 
ظرفیت های بســیار زیادی داریم که آن را به صــورت مجزا خلق کرده و پیش برده ایم ولی چیزی که 
می تواند به ما کمک کند و جلوی اتلاف بســیاری از منابع و سوء مدیریت ها را بگیرد و منجر به حذف 

موازی کاری ها شود، همدلی وهمراهی درمجموعه های مختلف است.
وی گفت: امســال انجمن نمایشــگاه های آلمان وارد یکصد وسیزدهمین سال فعالیت خود شده است و 
این مجموعه با ریشه و سابقه، نه تنها توانسته است موضوع نمایشگاه را در دنیا متحول کند بلکه موفق 
شــده است استانداردها و سازوکازهای خودش را تدوین کند و به کشورهای دیگر نیز عرضه کند، ما نیز 

خیلی از پیشرفت های نمایشگاهی را مدیون این تجربیات هستیم.
آل شیخ با بیان این که باید هویتی برای صنعت نمایشگاهی قائل باشیم که این هویت مبتنی برمدارک 
نمایشگاهی باشد، اظهارکرد: نباید هرکسی را به راحتی در این حوزه وارد کنیم بلکه باید حداقل هایی را 

به عنوان سابقه و تخصص دراین زمینه در نظر داشته باشیم.
معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی شهرداری مشــهد تصریح کرد: در شهرداری ها نیزمتولی 
رسمی حوزه شهری نداریم، یعنی وزارت کشورکه باید متولی شهرداری ها باشد به دلیل دغدغه هایی که 
درحوزه های مختلف سیاســی، تقسیمات کشوری و سایر اموردارد موضوع شهرداری ها برایش موضوع 
اول نیســت در حالیکه 70 درصد جمعیت در شهرها زندگی می کنند واز این میان40 درصد جمعیت در 

کلانشهرها ساکن بوده و اقتصادهای دانش بنیان نیز مبتنی بر شهرها هستند.
وی با بیان این که درزمینه این موضوعات نیز در ســال های گذشــته کمتر کار شده است، افزود: اما در 
این دوره از مدیریت شــهری مشهد ضمن همدلی با سایر کلانشهرها اقدامات خوبی انجام شده است و 
لوایحی را که پیش از انقلاب و طی 30سال گذشته مصوب نشده است را توانسته ایم ظرف دوسه سال 
اخیر برایشان از مجلس مصوبه بگیریم.وی اضافه کرد: همچنین درهیئت دولت نیز توانسته ایم مصوبات 
خاصی را گرفته و مشکلات شهرداری ها را در برخی حوزه ها حل کنیم به عنوان مثال دیوان محاسبات 
10سالی بود که به مسائل شهرداری ورود پیدا کرده بود که توانستیم باتعامل بین شهرها و جلسات متعدد 

با مجلس و دیوان محاسبات موضوع را ازشمولیت نظارت دیوان خارج کنیم.
آل شــیخ ادامه داد: درحوزه ایجاد مدیریت واحد شــهری، درخصوص زیرساختهای ارتباطی و داده ای و 
همچنین تعامل با نیروی انتظامی و سایر موارد شهرداری ها به صورت مستقل با آن درگیر بودند درحالی 
که حل این مســائل نیازمند راهکار جمعی و تعامل شهرداری ها با مجلس، دولت وهماهنگ کردن همه 

این ها با هم بود که خیلی از این موارد اتفاق افتاده است.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد گفت: اتفاقی که در این دوره و دراین حوزه 

ها افتاده است شاید برابرباشد با اتفاقاتی که طی 15 الی20سال گذشته شاهد آن بوده ایم .
وی افزود: درمجموع نتایج خوبی درتعامل میان شهرها با همدلی اتفاق افتاده است و با توجه به این نتایج 

معتقدم در حوزه نمایشگاهی نیز نیازمنداین همدلی و تعامل هستیم.

معاون مالی و پشتیبانی شهرداری 
مشــهد ضمن اشاره به اینکه حوزه 
مالی شــهرداری با گــردش مالی 
10هــزار میلیارد تومــان و تعداد 
زیادی نیــرو بهتریــن عملکرد را 
داشــته اســت، گفت: شــهردار و 
شورای شهر بر شفافیت مالی تاکید 
دارند لذا مدیران مالی به گونه ای 
تصمیــم بگیرند کــه بتوانند از آن 

دفاع کنند.
به گزارش صبح امروز، رضا خواجه 

نائینی در مراسم تکریم و معارفه تعدادی از مدیران مالی مناطق و سازمان های شهرداری مشهد که ظهر 
امروز با حضور شــهرداران مناطق، مدیران عامل سازمان های شهرداری ومدیرکل بازرسی ورسیدگی به 
شکایات شهرداری برگزارشد افزود: گردش مدیران مالی یکی از اصل هایی است که درتمام سیستم های 

مالی به صورت قانونی نوشته یا نا نوشته وجود دارد.
وی اضافه کرد: گردش مالی مدیران حوزه مالی به پویایی سازمان، ورود نگاه های جدید، انتقال تجربیات 

و جلوگیری از سر زدن خطای مالی احتمالی در افراد کمک می کند.
وی تصریح کرد: تغییر و جابه جایی مدیران حوزه مالی در سازمانی به بزرگی شهرداری مشهد با گردش 

مالی 10هزار میلیارد تومانی از اهمیت بیشتری برخوردار است.
خواجــه نائینــی با تاکید بر این که مدیــران و همکاران ما در حوزه مالی امانت دار مال مردم هســتند، 
اظهارکرد: لذا باید در تصمیم گیری ها، هزینه کرد، نوع قراردادها و خرید دقت لازم را داشــته باشند به 

گونه ای که گویا قرار است برای خود قراردادی بسته و یا خرید کنند.
معاون مالی و پشــتیبانی شــهرداری مشــهد ادامه داد: مدیران مالی در شــهرداری از اختیارات زیادی 
برخوردارند لذا باید در تصمیم گیری های خود در هزینه کرد مال مردم و بیت المال حساسیت زیادی به 

خرج دهند زیرا یک تصمیم خوب یا بد تاثیر زیادی در میزان درآمدها و هزینه ها دارد.
وی گفــت: مدیــران مالی باید عملکردی داشــته و تصمیمی بگیرند که بتواننــد در صورت انعکاس و 

درمعرض سئوال قرارگرفتن از آن دفاع کنند و پاسخگوی عملکردشان باشند.
وی با بیان اینکه کار مالی در شــهرداری ســخت اســت و قوانین نیز محدود کننده هستند، اظهارکرد: 
مدیران مالی باید با احاطه به قوانین در عین حالی که قوانین را رعایت می کنند، انعطاف داشته و بر حل 

مشکلات و انجام کار تاکید داشته باشند که هماهنگی میان این دو موضوع کارسختی است.
خواجه نائینی افزود: شهردار و شورای شهر مشهد بر شفافیت مالی تاکید دارند و بر همین اساس سامانه 
فاش راه اندازی شده است که اطلاعات قرادادها و سایر موارد برای اطلاع مردم در این سامانه بارگذاری 
شود.معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشهد اضافه کرد: حوزه مالی بیشترین ارتباط را با ارباب رجوع 
دارد لذا مدیران مالی وکارشناســان این حوزه باید رفتاری مناسب با مردم داشته و حرف آن ها را گوش 

دهند و با طولانی کردن روند کار، باعث نارضایتی مردم نشوند.
وی ادامه داد: در مجموع برای سازمانی با 10هزار میلیارد تومان گردش مالی شهرداری بهترین عملکرد 
را در حوزه مالی داشته و میزان خطاهای مالی در این حوزه بسیار جزئی است که همین میزان نیز برای 

ما زیاد است و باید جلوی آن گرفته شود.
وی گفت: هرچه جلوتر می رویم نظارت دستگاه های نظارتی دقیق تر می شود و با تصمیم شورای شهر، 
حسابرسی های عملیاتی و ویژه ای برای حسابرسی ازسازمان ها انجام خواهد شد، لذا از هم اکنون پیش 

بینی این موارد را انجام داده و با عملکرد مناسب سربلند باشید.
در ادامه این مراســم عبدالامیر بخشی زاده، مدیرکل امور مجامع و حسابرسی داخلی شهرداری مشهد با 
بیان این که تغییر و تحول در تمامی سیستم ها به ویژه سازمان بزرگ شهرداری به لحاظ تنوع خدمات 
ومسئولیت ها لازم است، اظهارکرد: گردش و تغییر مدیران باعث پویایی ورود نگاه های جدید و حرکت 
سریع تر سیســتم می شود.وی افزود: مدیران حوزه مالی باید نســبت به تمام قوانین و مقررات آگاهی 
داشــته باشــند، در غیر این صورت کار در سیستم قفل خواهد شد لذا مدیران جدید به تسلط به قوانین و 

ضوابط توجه ویژه داشته باشند.
همچنیــن احمد صالح آبادی، مدیرکل امورمالی شــهرداری مشــهد نیز در ادامه این مراســم گفت: از 
شــهرداران مناطق و مدیران عامل سازمان ها درخواست داریم تا در راستای عملکرد بهتر مدیران مالی 

از آن ها حمایت کنند.
وی ادامه داد: از مدیران مالی نیز می خواهیم که آئین نامه مالی، مصوبات شــورای شــهر و موضوعات 
مرتبط با ترک تشــریفات و اصلاح بودجه را به دقت رعایت کنند زیرا شــورای شــهر بر دیون بلامحل 

تاکید بسیاری دارند.
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ممکن کردن عملیات 
غیر ممکن

سرمربی سرخپوشان پاکدشت شروع خوبی در این تیم داشته است.رضا عنایتی 
حدود یک ماه اســت که به عنوان سرمربی سرخپوشان فعالیت خود را با این 
تیم آغاز کرده اســت و تمرینات زیر نظر مستقیم او انجام می شود.عنایتی در 
بازی اول که روی نیمکت سرخپوشان نشست در انزلی موفق شد برابر ملوان 
به نتیجه تســاوی برسد، تیمی که در 6 بازی قبلی شکستی را متحمل نشده 
بود.سرخپوشان تحت هدایت عنایتی روز دوشنبه در هفته نوزدهم لیگ یک به 
مصاف داماش رفت که این تیم یک گل به حریف خود زد، یک گل این تیم 

آفساید اعلام شد و چند موقعیت این هم با بدشانسی گل نشد.البته سرخپوشان 
با وجود کسب 4 امتیاز در دو بازی اخیر هنوز فاصله زیادی تا رسیدن به جمع 
تیم های مدعی دارد ولی عنایتی روز دوشــنبه اعلام کرد می خواهد کار غیر 
ممکن را ممکن کند که این نشان از انگیزه بالای سرمربی جوان سرخپوشان 
دارد.تیم فوتبال سرخپوشــان در سومین بازی تحت هدایت رضا عنایتی روز 
یکشنبه هفته آینده به مصاف گل ریحان صدرنشین می رود، تیمی که تا بدین 

جای فصل شکستی را تجربه نکرده است. 

مجتبی سرآسیایی به عنوان سرمربی جدید 
شهرخودرو معرفی شد.

سرانجام مطرح شدن چند نام مختلف حول 
نیمکت شهر خودرو، یک گزینه بومی برای 

جانشینی یحیی انتخاب شد.
پس از جدایی پرماجرای ســرمربی شــهر 
خودرو، مالک جوان آنها وعده داد همچنان 
و در روزهــای بدون یحیی تلاش می کند 
تا در روی پاشنه موفقیت برای مشهدی ها 
انتخاب  اولین چالــش مهــم،  بچرخــد؛ 
جانشین یحیی گل محمدی بود. همانطور 
که پیش بینی می شــد علــی رغم مطرح 
شــدن نام هایی چون علیرضا منصوریان و 
پائولو سرجیو، مجتبی سرآسیایی سرپرست 
شهر خودرویی ها به عنوان سرمربی جدید 

آنها منصوب شد.
دستیار سابق والتر زنگا در شهرخودرو

حمیداوی وعده داده اســت تا یک دستیار 
قدرتمند و بادانش، برای کمک به سرمربی 
جوان مشهدی ها که جز یک تجربه درون 
استانی آن هم در سالهای دور دیگر تجربه 
ســرمربیگری را در کارنامه خود ندارد به 
مشهد بیاورد؛ گزینه ای که استفان کوزین 
خواهد بود که سابقه حضور و همکاری در 
تیم های النصر امارات، الشباب عربستان، 
در قبرس و البته تیم ملی کامرون را دارد و 

دستیار سابق والتر زنگاست.
در کنار جذب یک دستیار خارجی، مصطفی 
صداقت دستیار مشهدی گل محمدی که 
همراه او به پرســپولیس نرفته دیگر عضو 
کادرفنی شــهر خــودرو خواهد بــود و به 
احتمال زیاد، ناصر شریف پور دستیار سابق 
سرآسیایی در امور اداری باشگاه، به عنوان 
جانشین او در ســمت سرپرست منصوب 

خواهد شد.
نکته مهم اما این که سرآســیایی نمی تواند 
به عنوان ســرمربی فعالیت خود را دنبال 
کنــد؛ او کــه در دوران حضــور میثاقیان 
روی نیمکت پدیده تــا حوالی انتصاب به 
عنوان دستیار اول او پیش رفت اما منتفی 
شــد، مدرک مربیگری A آسیا که لازمه 
صدور کارت سرمربیگری ســت را ندارد و 
به احتمال فراوان کارت ســرمربی به نام 
مصطفی صداقت دســتیار او، صادر خواهد 

شد.
بدون شــک نقش بازیکنان بزرگ تر شهر 
خــودرو به ویــژه مهدی رحمتــی و اکبر 
صادقی در راه موفقیت سرآســیایی بسیار 
پررنگ خواهــد بود؛ به ویژه آن که او هیچ 
تجربه ســرمربیگری در سطوح بالا را هم 
نــدارد البته در عوض، از بدو تاســیس در 
کنار پدیده بوده و شناخت خوبی نسبت به 

تمامی ارکان باشگاه دارد.
باید دید سرآسیایی در ادامه راه شهر خودرو 

در پلی آف آسیا و لیگ نوزدهم که عبارت 
مربی در پیشــوند نامش به جای مدیر تیم 
قرار می گیــرد، با تفکرات خود چه نتایجی 
را برای مشهدی ها به ارمغان می آورد و با 
حضور او، آیا رویای آســیایی شــدن شهر 
خودرو با عبور از دو مرحله ســخت پلی آف 

تحقق پیدا می کند یا خیر؟
نکته جالب این که، پس از احد شیخ لاری 
حالا مجتبی سرآسیایی دومین سرپرست و 
مدیر تیم لیگ نوزدهم اســت که در نیمه 
راه به جرگه مربیان لیگ اضافه شده است.

سرآسیایی بهترین گزینه است
فرهاد حمیــداوی مالک شــهرخودرو در 
حاشیه مراســم معارفه  سرمربی جدید این 
تیم اظهار داشــت: بعد از 3 ساعت جلسه 
دوشــنبه شب و 6 ســاعت جلسه روز سه 
شــنبه هیات مدیره به جمع بندی رسیدیم 
که مجتبی سرآســیایی جوان و ســرمایه 
اســتان خراســان بهترین گزینه است. به 
خاطر نزدیک بودن به تفکرات یحیی گل 
محمدی و اینکه او دســتیار گل محمدی 

بوده و به بازیکنان نزدیک است.
 وی ادامه داد: او 6 سال است که کنار تیم 
بــوده، با بازیکنان ارتباط خوبی دارد و فکر 
می کنم بهترین گزینه برای ما بود، ضمن 
اینکه اســتفان کوزیــن از ایتالیا به عنوان 
دســتیار اول در چند روز آینده به جمع ما 
اضافه خواهد شــد. او در رزومه اش دستیار 
اول زنگا بوده و در النصر و الاهلی امارات 
و الشــباب عربستان ســرمربیگری کرده، 
ضمن اینکه در یک تیم قطری و همچنین 

در قبرس هم کار کرده است. 
حمیداوی در مورد قرارداد سرآسیایی عنوان 
کرد: با او قرارداد یک سال و نیمه داریم و 

کار را با او ادامه خواهیم داد.
مالک باشگاه شهرخودرو در مورد اتفاقاتی 
که به واسطه جدا شدن یحیی گل محمدی 
رخ داد، اظهار داشــت: دوست دارم از این 
موضوع بگذرم اما باید خدمت شما بگویم 
مجموعه شــهر خودرو دلشکسته است، اما 
ما ســفت و محکم بــا 5-4 بازیکن جدید 
ادامه می دهیــم. کادر خوبی  کارمــان را 
داریم. یــک مهاجم اوکراینــی هم در 2 
روز آینده به ما اضافه می شــود، همچنین 
یک مربی ایتالیایی هم اضافه خواهد شــد 
تا کارمان را برای شــروع مسابقات پیش 

ببریم. 
وی افزود: ما دو ســهمیه آزاد دیگر داریم. 
بازیکــن اوکراینی ما تا قبل از 12 شــب 
کارش انجام نشــد و نرسید. آن دو سهمیه 
دیگر ما هم حتما اضافه می شــود. مجتبی 
سرآسیایی بعد از اعلام دستیار ایتالیایی اش 
و بازیکن اوکراینــی، یک گزینه دیگر هم 
که فکر می کنم یک مهاجم برزیلی باشــد 

به جمع ما اضافه خواهد شد.
حمیــداوی در مورد اینکه آیا سرآســیایی 
می توانــد روی نیمکــت بنشــیند، گفت: 
فکر می کنم او مدرک B آســیا را دارد اما 
دستیارش A آسیا را دارد و مشکلی نخواهد 

بود.
مالک باشگاه شــهرخودرو در مورد اینکه 
گفته می شود مسئولان باشگاه امام رضا)ع(  
نمی خواهند این باشگاه را برای بازی های 
آسیایی در اختیار شــهر خودرو قرار دهند، 
عنوان کرد: خدا را شــکر از وقتی که وارد 
مشهدالرضا شدم فقط وحدت و اتحاد بوده، 
این اتفاق همچنــان ادامه دار خواهد بود و 
این وحدت و اتحاد باعث برافراشــته شدن 
هر چه بیشتر امام رضا)ع( و خراسان کبیر 
می شــود. همیشــه حمایت ها پشت تیم و 

پشت نماینده استان بوده و خواهد بود.
وی در مورد انتخاب سرپرست شهر خودرو 
تصریــح کرد: ما دو گزینه داریم که در 48 
ســاعت آینده به جمع بندی خواهیم رسید. 
این مسئولیت هیات مدیره نیست و آقایان 
وطنخواه و علیپور باید در مورد آن صحبت 
کنند. دو گزینه را به ما اعلام کردند، یکی 
از ایــن دو نفر انتخاب و اعلام می شــود. 
این گزینه حتما بومــی خواهد بود. من از 
روزی که آمدم فکر می کنم هیچ گزینه ای 
غیربومی نبــوده و همین طور ادامه خواهد 

داشت.
کار سخت است

مجتبــی سرآســیایی، ســرمربی جدیــد 
شــهرخودرو پس از قبول هدایت این تیم 
اظهــار کرد: قبل از هر چیز باید بگویم که 
حضور به عنوان ســرباز در این مجموعه 
برایم مهم اســت که در هر جایی که لازم 
با تصمیــم مدیریت  اســت، کمک کنم. 
قرار شــد من وظیفه ســرمربی گری را به 
عهده بگیرم و اطاعت کردم. شــفاف باید 
بگویم کار ســخت است، جا دارد از آقایان 

اعضای شهرخودرو  حمیداوی، وطنخواه و 
تشکر کنم که به من اعتماد کردند.

وی افزود: امیــدوارم با حمایت بازیکنان و 
کادرفنی، روزهای خوبی را رقم بزنیم.

او دربــاره دســتیاران و کادر فنی تیمش 
گفت: چند نفر را بررسی کردیم، در نهایت 
دستیار اول من، ایتالیایی خواهد بود. رزومه 
او را دیدیــم و شــرایطش را آنالیز کردیم. 
باشگاه هم پیگیر اســت تا به زودی به ما 
اضافه شود. مصطفی صداقت از قبل با ما 
بوده و همراه مان اســت. داوود سیدعباسی 
هم به ما اضافه شــد و هم چنین آریانی به 
عنوان مربی بدنساز کنار ماست. یک مربی 

گلر نیز به زودی به ما اضافه می شود.
سرآسیایی در ادامه افزود: جا دارد از زحمات 
بــرادر بزرگ ترم، یحیــی گل محمدی که 
زحمت زیادی برای فوتبال این شهر کشید 
تشکر کنم. از تک تک کمک  مربی های او 
ممنونم، آن ها زحمات زیادی کشــیدند و 
انرژی زیادی گذاشــتند. حتما در ادامه راه 
از یحیی گل محمدی مشورت می گیرم. در 

مسیری می رویم که بتوانیم موفق باشیم.
سرمربی جدید شهرخودرو خاطرنشان کرد:  
باید بــرای موفقیت، انرژی خیلی خوبی از 
سوی مدیریت شــهری و استانی بگیریم. 
دلیل موفقیت ســال گذشته ما همین بود، 
امسال هم امیدوارم با وجود همه مشغله ای 
که دارند، هم حضور داشته باشند و گرمای 
حضورشان را بگیریم، هم این که جاهایی، 
فقط آن ها می توانند مشکل ما را حل کنند. 
اگر حمیداوی دلسرد شود، دوباره همه چیز 
به سمت بحران های سابق می رود و فشار 
فوتبال روی دوش نهادها خواهدبود، پس 
الان که می شــود قلب مردم را به شــکل 

راحت تری شاد کرد، مبادا دریغ کنیم.
او گفت: بدون شــک کمک هایی شده که 
تیم به اینجا رســیده، نیاز اصلی ما مباحث 
ســخت افزاری ســت. مدیرکل ورزش و 

جوانان، کمــک کردند و هفتــه ای 2، 3 
جلسه زمین ثامن را در اختیارمان گذاشتند. 
آستان قدس هم در خصوص زمین کمک 
کرده، اما گاهی دستش بسته است. باشگاه 
باید در بهترین حالت ها به سر ببرد. استان 

خراسان، استانی غنی است.
رونمایی از ترکیب کامل شهر خودرو در 

نیم فصل دوم
مدیران شــهر خودرو درصدد آن هســتند 
 FIFA تا همچنان با اســتفاده از ســهمیه

بازیکنان مدنظر خود را جذب کنند.
مشهدی ها با از دست دادن کادرفنی و البته 
خرید های خود در بازار تابســتانه همچون 
سروش رفیعی، فرشــاد محمدی مهر و... 

تعطیلات پر سر و صدایی را گذراندند.
بازیکنــان ورودی شــهر خــودرو در نیم 
فصل: حســن جعفری، میلاد سرلک، روح 
اللهی، علی طاهران، محمدرضا  الله سیف 
خلعتبری، یک مهاجم اوکراینی )احتمالی(، 

محمد قاضی )احتمالی(.
بازیکنــان خروجی شــهر خــودرو در نیم 
فصل: فرشــاد محمدی مهر، محمدحسین 
اکبرمنادی، سروش رفیعی، یونس شاکری، 
سینا زامهران، رضا صدری، روح الله باقری.
لیست کامل شــهر خودرو برای نیم فصل 

دوم به شرح ذیل است:
ســید مهدی رحمتی، ابوالفضل عباســی، 
محمدحســین مرادمند، علی نعمتی، حسن 
احمدرضا جلالــی، محمدعلی  جعفــری، 
فرامــرزی، امیــد منصــوری، محمدجواد 
کیا، میلاد ســرلک، علی طاهــران، اکبر 
صادقــی، علی نبــی زاده، امین قاســمی 
نژاد، حسین مهربان، متین صفاییان، جواد 
محمدزاده، روح الله ســیف اللهی، مرتضی 
خراسانی، کارلوس آلبرتو رودریگز، علیرضا 
اسدآبادی، محمد محمدزاده، سعید صادقی، 

محمد آقاجانپور.

مدیر کل ورزش و جوانان خراسان 
در شرایط  امســال  رضوی گفت: 
ســختی در کشــور قــرار داریم 
متعهد می دانیم  را  ولی خودمــان 
مــان، مخصوصا  قهرمانان  از  که 
المپیک  ورزشــکارانی که بــرای 

تلاش می کنند، حمایت کنیم.
فــرزاد فتاحی در جلســه دیدار با 
اعضای هیئت دوومیدانی و شاهین 
مهردلان اظهار کرد: خوشــبختانه 
در دوومیدانی اســتان در رده های 

سنی مختلف و دو بخش آقایان و بانوان رتبه های خوبی را کسب کردیم. 
وی افزود: در این راســتا به شــاهین مهردلان بابت تلاش هایی که داشــته و رکورد اخیرش تبریک 
می گویم. نابرده رنج، گنج میســر نمی شــود و هیچ قهرمانی بدون زحمت به جایی نرسیده است. شاهیم 

مهردلان ثابت کرده که اگر بخواهد می تواند.
مدیر کل ورزش و جوانان خراســان رضوی بیان کرد: دوومیدانی رشته ای بسیار دشوار است چرا که در 

سطوح بالا هم ورزشکاران مانند رشته هایی نظیر کشتی و فوتبال دیده نمی شوند.
فتاحی ادامه داد: امســال در شرایط سختی در کشــور قرار داریم ولی خودمان رو متعهد می دانیم که از 

قهرمانان مان، مخصوصا ورزشکارانی که برای المپیک تلاش می کنند، حمایت کنیم.
وی عنوان کرد: ما امکانات خوبی را در اختیار هیئت استان قرار داده ایم، که شاید در کمتر استانی دیده 
شــود. ما سالن سرپوشیده باغبانباشی را در اختیار هیئت قرار دادیم که به خوبی از آن استفاده می شود و 

هیئت می تواند برای استعدادیابی و تمرینات از آن بهره ببرد.
مدیر کل ورزش و جوانان خراســان رضوی تصریح کرد: ما جز استان هایی هستیم که سالن سرپوشیده 
داریم و ســالن دوومیدانی مجموعه کوثر نیز در حال تکمیل اســت. در ثامن نیز تارتان انجام نشده ولی 

می شود بعضی از تمرینات دوومیدانی را در آن انجام داد.
فتاحی اضافه کرد: همه این ها نشان می دهد که دوومیدانی برای ما از اهمیت ویژه ای برخوردار است و 

برای حمایت از قهرمان هایمان تلاش ویژه ای داشتیم.
وی بیان کرد: با رایزنی هایی که داشــتیم، اســتاندار خراسان رضوی و شــهردار مشهد، هر کدام 100 
میلیون تومان پاداش برای ورزشــکارانی که ســهیمه المپیک کسب کنند، در نظر گرفتند و  جایزه 200 
میلیون تومانی در انتظار ورشــکاران استان است. این اتفاق بی سابقه بوده که برای مربیان تیم ملی نیز 

صادق می کند.
مدیر کل ورزش و جوانان خراســان رضوی اظهار کرد: ما تمام تلاشمان این است که از شما قهرمانان 
حمایت کنیم ولی هیئت هم در اولویت اســت چرا که منجر به حضور قهرمانان بیشــتر و افتخار آفرینی 

برای استان می شود.
گفتنی اســت؛ در پایان این دیدار مبلغ 50 میلیون ریال به شاهین مهردلان و 10 میلیون ریال به مربی 

او پاداش داده شد.

هیچ وزیری برای رضایتنامه گل محمدی تماس نگرفته است
مدیرعامـل باشـگاه پرسـپولیس می گویـد هیـچ فشـاری از مقامات بالادسـتی و وزیران بـرای صدور 

رضایتنامـه یحیی گل محمدی وارد نشـده اسـت.
محمدحسـن انصـاری فـرد کـه در یـک برنامـه تلویزیونـی حاضـر شـده بود دربـاره مشـکلات این 
باشـگاه بـا گابریـل کالـدرون، اظهـار کرد: مـا خواهـان ادامه همـکاری بـا او بودیم اما کالـدرون در 
آخریـن نامـه خـود شـرط هایی تعییـن کـرده بـود که بـرای پذیرش بسـیار سـخت بود. یکـی از این 
شـرط ها تغییـر مدیرعامـل باشـگاه بود به همیـن خاطر مـا در نهایت نامـه ای برایش ارسـال کردیم 

و منتظـر پاسـخ بودیـم که پاسـخی به دسـت ما نرسـید.
وی در ادامـه بـا بیـان اینکـه هیـچ توصیـه ای از مقامات بالادسـتی بـرای صـدور رضایت نامه یحیی 
گل محمـدی انجـام نشـده اسـت، گفـت: مـن از آقـای حمیـداوی می خواهـم دربـاره ایـن موضـوع 
شـفاف صحبـت کننـد. وزیـر ورزش آقـای سـلطانی فـر کـه الان خـارج از کشـور هسـتند و بـرای 
رضایتنامـه گل محمـدی تماسـی نگرفتنـد. نـه  تنهـا او بلکـه هیـچ وزیـر و نماینده مجلـس دیگری 
از طـرف مـا بـا مالـک باشـگاه شـهر خـودرو تمـاس نگرفتنـد و هیچ کـس فشـاری وارد نکـرد که 

رضایتنامـه آقـای گل محمـدی صادر شـود.
انتقـال یحیـی گل محمـدی کامـلا  پایـان خاطرنشـان کـرد:  مدیرعامـل باشـگاه پرسـپولیس در 
فوتبالـی و حرفـه ای انجـام شـده و بابـت ایـن انتقـال هـم مبلغـی بـه عنـوان پیش پرداخـت بـه 
 حسـاب باشـگاه شـهر خـودرو واریـز شـده اسـت و بـرای مابقـی پول هـم دو چـک به این باشـگاه

 داده ایم.

مردم خراسان خاطرات خوبی را برایم رقم زدند
دروازه بـان جـوان سـایپا و سـابق شـهرخودرو گفـت: فوتبالـم را مدیـون سـایپا هسـتم و امـروز 

خوشـحالم بـار دیگـر بـه مـن اعتمـاد شـد تـا پیراهـن ایـن باشـگاه را بـر تـن کنـم.
حسـین منـادی اظهـار داشـت: جدایـی من از سـایپا یـک تصمیـم عجولانه بـود و امروز خوشـحالم 
کـه صادقـی بـار دیگـر برایـم بزرگـی کـرد و مـرا پذیرفـت و فکـر می کنـم وظیفـه ام سـخت تر از 
گذشـته شـده اسـت و تمـام تلاشـم را مـی کنم پاسـخ این اعتمـاد و لطف آقـای صادقی و باشـگاه 

سـایپا را بدهم.
دروازه بـان سـایپا ادامـه داد: بـرای تیـم شـهرخودرو و مـردم خراسـان آرزوی موفقیـت دارم چرا که 
خاطـرات خوبـی را برایـم رقـم زدند و همچنین از سـید مهـدی رحمتی هم ممنونم کـه در این مدت  

ماننـد بردار بزرگتـر تجربیاتش در اختیـارم قرارداد.
منـادی بـا اشـاره به همبازی شـدنش بـا رحمتی عنـوان کـرد: رحمتـی دروزاه بان بزرگی اسـت که 
در تیـم ملـی و اسـتقلال مـرد شـماره یـک بـوده اسـت و اتفاقـا شـایعاتی زیادی بـود کـه او هم به 
سـایپا می آید، چرا که سـایپا باشـگاه دارای سـاختار و مدیریت قوی اسـت و آرزوی هر فوتبالیسـتی 
تـوپ زدن در محیطـی آرام و بـا نظم اسـت کـه من از همبازی شـدن دوباره با او اسـتقبال می کنم.
وی خاطرنشـان کـرد؛ مطمئناً بازگشـت و حضورم در باشـگاه سـایپا یک اتفاق مبـارک در زندگی ام 
بـوده و بایـد قـدر ایـن اعتمـاد صادقـی و باشـگاه را بدانم و از امـروز تمرکـز و ذهنم فقـط تمریناتم 

است.
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حریف شهرخودرو در پلی آف آسیا 
مشخص شد

تیم الرفاع بحرین با برتری مقابل حریف هندی خود، رقیب شــهر خودرو در مرحله 
بعدی پلی آف آســیایی شد.در مرحله نخســت پلی آف لیگ قهرمانان آسیا 2020، 
چنای سیتی هند و الرفاع بحرین در هند به مصاف هم رفتند که این بازی با یک گل 
به سود نماینده بحرین تمام شد. مهدی عبدالجابر تک گل این بازی را برای الرفاع به 
ثمر رساند.با این حساب الرفاع بحرین حریف شهر خودرو ایران شد و سه شنبه هفته 
آینده در مشــهد به دیدار این تیم خواهد رفت.برنده این بازی روز 8 بهمن در قطر با 
السیلیه دیدار می کند و برنده این بازی نیز به گروه B لیگ قهرمانان راه خواهد یافت.

مشت زن خراسان رضوی رکورد جهانی زد
رییس هیئت ورزش کارگری خراسان رضوی گفت: مرتضی عطار، رزمی کار خراسان 
رضوی رکورد 20 ســاعت مشت زنی پی در پی را در ســازمان جهانی ایمارو به نام 
خود ثبت کرد.حمیدرضا محمدی یوســف آبــاد در این خصوص اظهار کرد: مرتضی 
عطار، ورزشکار کاشمری با وارد کردن 189 هزار و 175 مشت پی در پی دست چپ 
و راســت به کیسه بوکس، رکورد یاد شده را در جهان ثبت کرد.وی افزود: فیلم این 
ورزشــکار برای بررسی و ثبت رکورد در اختیار چند گروه داوری قرار گرفت تا اینکه 

روز دوشنبه رکورد وی توسط این گروه ها تایید شد.
رییــس هیئت ورزش کارگری خراســان رضوی ادامه داد: عطــار روز 11 دی ماه و 
همزمان با ســالروز ولادت حضرت زینب )س( با حضور نماینده ایمارو و برخی دیگر 

از مسوولان و داوران در شهر کاشمر این حرکت را بدون وقفه انجام داد.
محمدی گفت: این ورزشکار 32 ساله پیش از این نیز در تیر ماه سال جاری، همزمان 
با ســالروز ولادت حضرت امام رضا )ع( در مسیر باغچه به مشهد، با طی مسافت 65 
کیلومتری در مدت هشــت ساعت، رکورد 58 هزار و 800 مشت پیاپی چپ و راست 

را از آن خود کرد.

جزییات قرارداد گل محمدی با پرسپولیس
بررســی روند انتقال یحیی گل محمدی به پرســپولیس نشــان می دهد، این باشگاه 

چیزی حدود 9 میلیارد تومان برای سرمربی جدیدش باید پرداخت کند.
پس از کش  و قوس های فراوان، دوشــنبه باشگاه شهر خودرو خراسان، رضایت نامه 
یحیی گل محمدی را صادر کرد تا این مربی بتواند قرارداد همکاری خود را با باشگاه 
پرسپولیس به مدت یک فصل و نیم، به امضا برساند.بر اساس پیگیری های خبرنگار 
ایســنا، باشگاه شهر خودرو در ابتدا با جدایی گل محمدی مخالفت می کند اما پس از 
چند دور مذاکره و بر اساس گفته فرهاد حمیداوی، فشارهای وارد شده، وی موافقت 
می کند که در صورت پرداخت 6 میلیارد تومان، رضایت نامه گل محمدی صادر شود.

از قرار معلوم، پرسپولیســی ها که با مشــکلات مالی مواجه بودنــد، در تامین مبلغ 
درخواســتی باشگاه شهر خودرو دچار مشکل می شــوند و سعی می کنند این پول را 
در قالب دو چک پرداخت کنند. در ادامه مذاکراتی در این زمینه انجام می شــود و در 
نهایت حمیداوی اعلام می کند که در صورت صدرو چک شــخصی یکی از اعضای 
هیات  مدیره پرسپولیس، نامه رضایت نامه گل محمدی را امضا خواهد کرد. از این رو 
یکی از اعضای هیات مدیره باشــگاه پرسپولیس، طی دو فقره چک با فاصله دو ماه، 
6 میلیارد تومان در وجه باشــگاه شهر خودرو پرداخت می کند تا این گونه رضایت نامه 
گل محمدی برای حضور در پرســپولیس صادر شــود.بر اساس توافق سرمربی جدید 
پرسپولیس، این باشگاه برای یک فصل و نیم هم 3 میلیارد تومان به عنوان دستمزد 
به گل محمدی بپردازد که با احتساب مبلغ رضایت نامه، باید گفت یحیی گل محمدی 

نزدیک به 9 میلیارد تومان برای پرسپولیس هزینه در بر داشته است.

تفتیان به پاریس می رود
جلسه هماهنگی فدراســیون دوومیدانی با حســن تفتیان برای بررسی برنامه های 

تمرینی وی تا المپیک توکیو برگزار شد.
جلسه هماهنگی فدراسیون دوومیدانی با حسن تفتیان در خصوص بررسی برنامه های 
آماده ســازی وی و حمایت همه جانبه تا بازی های المپیــک توکیو با حضور پژمان 
معتمدی سرپرست دبیری فدراسیون و مرتضی غلامی خزانه دار و عضو هیأت رییسه 

فدراسیون ظهر دیروز )سه شنبه( 24 دی ماه در محل فدراسیون برگزار شد.
در این جلســه به بررســی مفاد قرارداد »گــی اونتانون« مربی فرانســوی تفتیان، 
زمان بندی برنامه های اردوهای تدارکاتی در کمپ اینســپ پاریس، جذب ماســاژور 
و فیزیوتراپ و حضور در چند مســابقه بین المللی تور IAAF در اروپا پرداخته شــد و 
مقرر شد در سریع ترین زمان ممکن، برنامه های این دونده با هدف آماده سازی برای 
حضور پرقدرت در بازی های المپیک 2020 توکیو در دستور کار فدراسیون قرار گیرد.
معتمــدی ضمن ابراز امیدواری برای موفقیت تفتیان در مســابقات دوومیدانی داخل 
ســالن قهرمانی جهان و حضور قدرتمند او در بازی  های المپیک توکیو، حمایت همه 
جانبه فدراسیون از برنامه های وی را اعلام داشت.تفتیان نیز ضمن قدردانی از زحمات 
مسئولین فدراسیون در پیگیری امورات مرتبط با برنامه های پیش روی، در خصوص 
حضورش در اردوهای تدارکاتی کمپ اینسپ پاریس ابراز خرسندی کرد و گفت: بی 
شک تمام توانم را برای رسیدن به موفقیت در مسابقات داخل سالن قهرمانی جهان 
و بازی های المپیک توکیو به کار خواهم گرفت. تمرین در کنار اونتانون و ملی پوشان 
تیم ملی فرانسه در اردوی پاریس و استفاده از امکانات خوب کمپ اینسپ به آمادگی 

من کمک زیادی خواهد کرد و امیدوارم نتایج خوبی نیز کسب کنم.

معاوضه خلعتبری با محمدی مهر
خلعتبری به شــهرخودرو خراسان پیوســت و اتفاق جالبی بین دو تیم شهر خودرو و 
ذوب آهن رخ داد.طبق توافق میان باشگاه ذوب آهن و شهر خودرو محمدرضا خلعتبری 
با فرشاد محمدی مهر معاوضه شده است.پس از برگزاری جلسه بین مدیران این دو 
باشگاه قرار بر این شده است که محمدرضا خلعتبری با فرشاد محمدی مهر معاوضه 
شــود و به همین دلیل توافق صورت گرفته اســت. خلعتبــری نیم فصل دوم لیگ 
هجدهم با جدایی از پدیده به ذوب آهن آمد. مســئله ای که اعتراض شدید هواداران 
مشهدی را به همراه داشت. این بازیکن در همان بازی اول در ذوب آهن مصدوم شد 

و حالا با پشت سر گذاشتن دوران نقاهت بار دیگر به مشهد بازگشته است.
فرشاد محمدی مهر نیز توانایی بازی در دفاع راست را دارد و به عنوان جانشین میلاد 
فخرالدینی به اصفهان آمده اســت.پیش از این شایعه شده بود که باشگاه ذوب آهن 
به علت فســخ قرارداد غیر قانونی خلعتبری از او به فدراسیون فوتبال شکایت کرده 
که این مســئله از سوی مسئولان این باشــگاه اصفهانی تکذیب شد.همچنین علی 
طاهران نیز با عقد قراردادی به شــهرخودرو خراسان پیوست. طاهران سابقه بازی در 

تراکتورسازی و تیم های ملی رده پایه را در کارنامه دارد.

سرآسیایی جایگزین گل محمدی در تیم مشهدی؛

هدایت شهرخودرو به سرمربی بدون مدرک سپرده شد!
اخبار
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رمزگشایی کریمی قدوسی از یک توئیت روحانی
نماینده مردم مشــهد در مجلس گفت: جنــاب آقای روحانی 
در روز هــای پرالتهاب و نگرانی آمریکا کــه در انتظار انتقام و 
ســردرگمی و واکنش پس از آن به خود می پیچیدند، در پاسخ 
بــه تهدید رئیس جمهور آمریکا جمله ای مبهم و راز آمیز را در 
توئیتر خود منتشــر کرد. جواد کریمی قدوسی در نشست علنی 
امروز )ســه شنبه( پارلمان در تذکر شــفاهی خطاب به رئیس 
جمهــور افزود: آقای روحانی در تاریخ 6 دی ماه در توئیتر خود 
می نویسد »آن هایی که به عدد 52 اشاره می کنند بهتر است به 
عدد 290 هم فکر کنند، هیچ وقت ملت بزرگ ایران را تهدید 
نکنید، IR655« این شــماره پروازی است که در پایان جنگ 
توســط آمریکایی ها مورد اصابت قرار گرفت و 290 نفر را به 
شهادت رساند. نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای 
اسلامی همچنین تصریح کرد: چه ارتباطی بین تهدید ترامپ 
به تلافی و سقوط هواپیمای مسافربری و توئیت حسن روحانی 
و واکنش شدید و فشار افکار عمومی از روی آمریکا به سمت 
داخل ایران اســت اگر توئیت مربوط به ایشان نیست تکذیب 
کننــد در این صورت آیا نباید نگران نفوذ بود؟ آیا درگیر جنگ 

امنیتی در داخل ایران نیستیم.
 

کنایه نماینده ولی فقیه در سپاه به برخی هنرمندان
نماینده، ولی فقیه در ســپاه گفت: ما از رهبرمان یاد گرفته ایم 
و فرماندهان ما که دربرابر مردم آرزوی مرگ می کنند، از امام 
علــی )ع( یاد گرفته اند که برای ربــودن خلخالی از پای زن 
یهــودی آرزوی مرگ می کرد، ولی ما برای آن دانشــجویانی 
کــه اینگونه رفتــار می کنند دلمان می ســوزد و غصه آنان را 
می خوریــم. ما آنان را فرزندان همین ملــت می دانیم، اما این 
رفتار هایــی که از برخی دانشــجویان بروز پیــدا می کند ما را 
غصــه دار آنان می کند. وی تصریح کرد: آقای هنرمند چرا باید 
ســفیر انگلســتان این روباه پیر و مکار، کارگردان شما بشود؟ 
چــرا مردم را نمی بینید؟ چرا عزت ایــن نظام و قدرت انقلاب 
را نمی بینید؟ چرا اینکه خواب را از چشــم مســتکبران گرفته 
ایم نمی بینید؟ چرا اینکه ســنگ های کودکان فلسطینی را به 
موشک بدل کرده ایم و بر سر آمریکا ریختیم نمی بینید؟ سرتان 
را بلند کنید. ما شما را از خودمان می دانیم، ما شما را در درون 
خودمان تعریف می کنیم و برای شما دلمان می سوزد. ما غصه 

شما را می خوریم.
 

درخواست برادر سردار سلیمانی از مردم عراق
برادر شــهید حاج قاسم سلیمانی گفت: از عشایر و مردم عراق 
می خواهیم انتقام خون مجاهد شهید حاج قاسم سلیمانی را از 

آمریکای جنایتکار و خونخوار بگیرند. حســین سلیمانی برادر 
شــهید حاج قاسم سلیمانی در مراسم گرامیداشت هفتمین روز 
شــهادت حاج قاسم ســلیمانی با قدردانی از ملت ایران برای 
حضور باشکوه در مراسم بدرقه شــهدای مقاومت گفت: حاج 
قاســم عبد مخلص پرودگار بود و شــهادت آرزوی دیرینه اش 
بود. او با بیان اینکه تعدادی از عشــایر و سادات کربلا و عراق 
در این مراســم حضور دارند، افزود: امروز همه آمده اند بگویند 
مجاهد شــهادتت مبارک. او با بیان اینکه آمریکا با شــهادت 
سپهبد سلیمانی جنایت بزرگی انجام داد، افزود: از شما عشایر 
عراق و مردم عراق می خواهیم انتقام خون مجاهد شهید حاج 
قاسم سلیمانی را از آمریکای جنایتکار و خونخوار بگیرید. برادر 
شــهید حاج قاسم سلیمانی در بخش دیگری از سخنان خود با 
بیان اینکه در مراســم تشــییع حاج قاسم در کرمان عده ای از 
هموطنان جان خود را از دست دادند، اضافه کرد: ضمن تسلیت 
بــه خانواده های داغدار آنها، از مســئولان کرمان می خواهیم 

پیگیر این حادثه باشند.
 

رمزگشایی از ارتباط استیضاح ترامپ با ترور سردار سلیمانی
»استیو بنن«، مشــاور پیشــین دونالد ترامپ در یادداشتی از 
ارتباط اســتیضاح ترامپ با ترور شهید سلیمانی نوشت. »استیو 
بنن«، مشــاور پیشــین دونالد ترامپ در این یادداشت تاکید 
می کند اگر بخواهــم صحیح تر یا صریح تر بگوییم، توضیحات 
رســمی کاخ سفید برای ترور ژنرال سلیمانی را دیگر نمی توان 
جدی گرفت و باور کرد. اما نکته قابل بررسی این است که چرا 
رئیس جمهور آمریکا در تاریخ 3 ژانویه، خود را در خطر جنگ 
انداخت؟ و آیا ترامپ با این تصمیم، منافع سیاسی خود را بالاتر 
از منافع امنیت ملی قرار داد؟ هفته گذشته، وال استریت ژورنال 
گــزارش داد: رئیس جمهور به همکارانش گفته برای مقابله با 
ژنرال ســلیمانی از سوی سناتور های جمهوریخواه تحت فشار 
قرار گرفته است، افرادی که ترامپ به آنان به عنوان حامیانی 
مهم در محاکمه آتی اســتیضاح ســنا نگاه می کند. نیویورک 
تایمز نیز گزارش داد: او بــه همکارانش گفته که با قبول این 
مســئله، می خواسته حمایت جمهوریخواهان جنگ طلب را در 
ســنا طی محاکمه آتی اســتیضاح، حفظ کند.بی شک، برای 
ترامپ قرار دادن منافع سیاســی بالاتر از منافع امنیت ملی بود 
و او باید به این سوال پاسخ دهد که دقیقا چرا فرمان این حمله 

را صادر کرده است؟
 

پست اینستاگرامی واعظی درباره سقوط هواپیمای 
اوکراینی

رییس دفتــر رییس جمهور گفت: واژه ها الکــن و زبان آدمی 

از توصیف آنچه بر خانواده قربانیان ســانحه غم انگیز ســقوط 
هواپیما گذشــته قاصر است. محمود واعظی در صفحه رسمی 
خود در اینســتاگرام نوشــت:روز های تلخ و دشــواری است. 
واژه هــا الکن و زبان آدمی از توصیف آنچه بر خانواده قربانیان 
سانحه غم انگیز سقوط هواپیما گذشته قاصر است. به یکایک 
خانواده هایی که عزیزی در این ســانحه از دســت داده اند، از 
صمیم قلب و عمق جان تسلیت می گویم و در غم شان شریکم. 
سنگینی درد فراتر از حد تحمل و فاجعه بی نهایت جانکاه است؛ 
تنها شــاید بتوان با همدلی و همبستگی ملی، مرهمی هر چند 
اندک روی زخم داغ دیدگان نهاد. از جمله مصیبت دیدگان این 
حادثه نامیمون، آقای دکتر سرائیان، از مدیران توانمند و متعهد 
وزارت ارتباطات اســت که دختر و دامادشان را در این سانحه 
از دست دادند. زمانی که وارد مراسم یادبود این دو عزیز شدم، 
به محض دیدار دوست و همکار قدیمی ام دکتر سرائیان، دچار 
تاثری عمیق شــدم و نتوانســتم خود را کنترل کنم. امیدوارم 
حضرت باری تعالی، با لطف و عنایت خود، قلب های داغدیده 
عزیزانمان را تسکین دهد و آلام شان را التیام بخشد. دولت هم 

با تمام توان، در کنار این عزیزان خواهد بود.
 

دردسر سقوط هواپیمای اوکراینی برای وزیر راه
نماینده مردم شــیراز در مجلس شورای اســلامی از تحویل 
طرح اســتیضاح وزیر راه و شهرسازی به هیات رییسه مجلس 
خبر داد. بهرام پارســایی در گفتگو با ایســنا، اظهار کرد: طرح 
استیضاح وزیر راه و شهرسازی در پی حادثه سقوط هواپیمای 
مســافربری اوکراینی با دو محور تحویل هیات رییسه مجلس 
شورای اسلامی شد؛ یکی این که چرا این وزارتخانه در شرایط 
جنگی مانع پرواز هواپیما های مســافری نشــده است و دیگر 
اینکه چرا برخــلاف قوانین ایکائو و پیــش از انجام اقدامات 
کارشناسی علت ســقوط هواپیمای اوکراینی با قاطعیت نقص 

فنی اعلام شده است.
 

تمام ابعاد حادثه تلخ سقوط هواپیما باید روشن شود
جهانگیری، معــاون اول رییس جمهوری بــا حضور در منزل 
یکی از جان باختگان ســانحه هواپیمــای اوکراینی گفت: در 
این حادثه بســیار تلخ و دردناک، تعداد زیــادی از نخبگان و 
ســرمایه های بزرگ کشور از دســت رفتند. باید ابعاد مختلف 
این اتفاق مشــخص و جزئیات آن به مردم اطلاع رسانی شود. 

دولت از عمق وجود از این اتفاق تلخ و دردناک متاثر اســت و 
هیاتی را با مســئولیت وزیر راه و شهرسازی مامور کرده است 
تا هماهنگی هــای لازم برای شناســایی و تحویل پیکر های 

جانباختگان این حادثه به خانواده هایشان انجام شود. / ایرنا

هواپیمای اوکراینی ۳۰ ثانیه قبل از اصابت موشک ارسال 
سیگنال را متوقف کرده بود

روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز ادعا کرد: هواپیما های تجاری 
و مسافربری خود را از طریق مخابره دائمی سیگنال شناسایی 
به رادار های فرودگاهی و سامانه های پدافندی معرفی می کنند 
که این ســیگنال از طریق یک دستگاه به نام ترانس پاندر که 
در هواپیما نصب شــده است، به صورت دائم مخابره می شود. 
بررســی اطلاعات پرواز و جزئیات رهگیری هواپیمای مذکور 
نشــان می دهد که هواپیمای اوکراینی 20 تا 30 ثانیه قبل از 
اصابت موشــک، مخابره سیگنال شناســایی را متوقف کرده 

است. /فارس

مکانیسم حل اختلاف برجام چیست؟
ایــن مکانیزم شــامل گزارش اختلاف میان ایــران و یکی از 
اعضای توافق به کمیســیون مشــترک برجام است که شامل 
کشــور های عضو این توافقنامه اســت. اگر این کمیته در حل 
اختلاف شکســت بخورد به شورای امنیت سازمان ملل ارجاع 
داده خواهد شــد. در صورتی که شورای امنیت نیز نتواند طی 
30 روز به تمدید رفع تحریم ها رای دهد، تحریم های شــورای 
امنیت ســازمان ملل که قبل از برجام وجود داشــت بازخواهد 
گشــت. دیپلمات های اروپایی مدعی هســتند که هدف این 
تصمیم حفظ توافق هسته ای از طریق بحث و رایزنی با ایران 
برای بازگشــت به تعهداتش ذیل برجام اســت، نه بازاعمال 

تحریم های سازمان ملل. /فارس
برخی رد صلاحیت ها با مذاکره و توضیح قابل حل است

جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور در جلســه با نمایندگان 
عضو فراکسیون دیپلماســی گفت: گاهی با مذاکره و توضیح، 
برخی ابهامات ایجاد شده درباره رد صلاحیت داوطلبان مجلس 
برطرف می شــود. انتخابات باید حتماً رقابتی باشد به گونه ای 
که همه مردم احساس کنند که کاندیدای جریان و تفکر مورد 
نظر آن ها نیز در انتخابات حضور دارد. باید با تلاش مضاعف، 
کاری کنیم که وضعیت معیشتی مردم بهبود پیدا کند. /باشگاه 

خبرنگاران

 توضیحات هاشمی درباره استعفای
 2 عضو شورای شهر تهران

رئیس شورای شهر تهران با اشاره به آخرین وضعیت استعفای 
2 عضو شورای شهر تهران گفت: اعضای شورای شهر تهران 
نظر خود را درباره اســتعفای خانم هــا آروین و خداکرمی بیان 
کردند و به عقیده آن ها نباید در این شــرایط حســاس این دو 
عضو شورای شهر این گونه عمل می کردند، اما باید بدانیم که 
روحیه افراد با یکدیگر فــرق دارد و تأکید ما این بود که نباید 
وارد به این حرکات شــویم. بحث سنگینی در این حوزه مطرح 
شد و اعضا توانستند نظر خود را به قبول 2 عضو شورای شهر 
برســانند و شرایط حساس را برای آن ها تبیین کنند و 2 عضو 
شورای شهر که قصد استعفا داشتند نیز نظر اعضا را پذیرفتند. 

/باشگاه خبرنگاران

تذکر عضو دفتر ریاست جمهوری به شبکه افق
معاون ارتباطات و اطلاع رسای دفتر رییس جمهور بر مشخص 
شدن گفتمان و تشکیلات مهمانان اخیر شبکه افق که به گفته 
و ی برای شهروندان خط و نشان کشیدند تاکید کرد. علی رضا 
معزی در توئیتر نوشــت: به قبل از هــر نقد و نظری در مورد 
اظهارات آقایان نادر طالب زاده و کوشکی و خانم ابوطالبی باید 
مشخص شود آن ها به نمایندگی از کدام تفکر، در شبکه افق، 
آنتن می گیرند و آزادانه از رســانه ی ملی برای شهروندان خط 

و نشان می کشند؟

قتل عام 5۰۰ پرنده به خاطر یک مشت عسل
مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان قم گفــت: یکی از 
کندوداران که در قم فعالیت می کند، برای رهایی از پرنده های 
زنبورخوار، اقدام به سمپاشــی محیط کرده و موجب کشــتار 
گســترده این پرندگان در محل شده است. بیش از 500 قطعه 
زنبورخوار معمولی به همراه تعدادی از جانوران دیگر در محل 
سمپاشــی تلف شــده اند. در حال حاضر این متخلف زیست 
محیطی شناســایی و پرونده تخلفات وی در حال رســیدگی 

قضایی است.

 رمزگشایی کریمی قدوسی از یک توئیت روحانی/ تمام ابعاد حادثه تلخ سقوط هواپیما باید روشن شود
/ درخواست برادر سردار سلیمانی از مردم عراق
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